
 

Algemene plaatselijke verordening (APV) 

2020 van de gemeente Leiden in 

begrijpelijke taal  
 

Voorwoord 

De Algemene plaatselijke verordening gemeente Leiden 2020 (APV) bevat regels die in 

Leiden gelden. De regels gaan bijvoorbeeld over veiligheid, evenementen, 

demonstraties, horecabedrijven, straathandel, parkeren en honden. Iedere inwoner 

en bezoeker van Leiden moet zich aan deze regels houden. 

 

APV herschreven in begrijpelijke taal 

We hebben deze versie van de APV gemaakt in begrijpelijke taal. Zo weet je wat wel en 

niet mag in de gemeente. We voorkomen zo onduidelijkheid en misverstanden. Want 

de gemeente Leiden vindt het belangrijk dat inwoners en bezoekers de regels 

begrijpen, ook al is de officiële APV geschreven in moeilijke, juridische taal. 

 

Juridische uitleg in voetnoten 

Om de tekst leesbaar te houden, vind je juridische uitleg van woorden en regels in 

voetnoten. Een voetnoot is een korte uitleg of extra informatie die onderaan de 

pagina staat. In de tekst staat een klein nummer dat verwijst naar de voetnoot.1 Zo 

kun je de hoofdtekst makkelijk volgen. En zo nodig kun je de extra informatie in de 

voetnoten raadplegen.  

 

Lege artikelen voor toekomstige regels 

In deze versie zie je soms lege artikelen met teksten als 'Dit artikel bestaat nog niet'  

of 'Dit artikel is verplaatst'. Zo kunnen we in de toekomst makkelijk nieuwe regels 

toevoegen of artikelen verplaatsen, zonder de nummering te veranderen. 

 

 

1 Dit is een voorbeeld van een aantekening bij een woord of regel uit deze 

regeling. Juridische woorden die vaker voorkomen, leggen we alleen de eerste 

keer uit. Staat het woord later opnieuw in deze regeling? Lees dus de hele tekst 

om alle begrippen te leren kennen. 



 

 

 

Wijzigingen in de APV 

De officiële APV wordt soms aangepast door de gemeenteraad. We werken dan ook 

deze begrijpelijke versie bij. Zo blijft de informatie actueel. 

 

Officiële APV blijft leidend 

Deze begrijpelijke versie is een hulpmiddel, maar vervangt de officiële APV niet. De 

officiële tekst is juridisch bindend. In besluiten verwijst de gemeente dan ook altijd 

naar de officiële APV. 

 

Vragen? Neem contact op! 

Heb je vragen over de APV? De medewerkers van de gemeente helpen je graag. Op de 

website van de gemeente Leiden vind je onze contactgegevens. We zijn telefonisch 

bereikbaar op werkdagen van 9.00 tot 17.00 uur. 

 

Hoofdstuk 1. Algemene regels over toestemmingen 

1:1 Wat betekent het woord ‘toestemming’ in deze regeling? 

Deze regeling zegt op een aantal plekken dat je aan de gemeente2 toestemming 

kunt vragen om iets te doen. Of om een uitzondering te krijgen op een regel. Die 

toestemming heet in juridische taal een 'vergunning' of 'ontheffing':  

▪ Een vergunning is officiële toestemming van de gemeente om iets te mogen 

doen of om bepaalde zaken van de gemeente te mogen gebruiken. 

▪ Een ontheffing is speciale toestemming van de gemeente om een 

uitzondering te krijgen op een regel. 

 

 

2 Met gemeente bedoelen we natuurlijk de gemeente Leiden. De beslissing wordt 

genomen door een bestuursorgaan van de gemeente. Voorbeelden van 

bestuursorganen zijn: de gemeenteraad, de burgemeester en het college van 

burgemeester en wethouders. Welk bestuursorgaan de beslissing neemt, hangt 

af van het onderwerp en wat daarover in wettelijke regels staat. 

https://gemeente.leiden.nl/contact/


 

We gebruiken in deze regeling het woord toestemming, omdat dit makkelijker te 

begrijpen is. Maar we leggen vaak nog wel uit of het om een vergunning of 

ontheffing gaat. Dat is belangrijk, want er is juridisch verschil tussen die twee. 

Je vraagt toestemmingen – dus vergunningen en ontheffingen – aan via de 

website van de gemeente. Soms is geen toestemming nodig en hoef je alleen 

een melding te doen. Ook die doe je via de website. 

1:2 Hoe snel beslist de gemeente op een aanvraag om toestemming? 

1 De gemeente beslist binnen 8 weken op je aanvraag om toestemming, 

behalve als in deze regeling iets anders staat. 

2 De gemeente kan deze termijn eenmalig verlengen met maximaal 8 weken.  

 

1:3 – 

Dit artikel bestaat nog niet.  

 

1:4 Mag de gemeente voorwaarden stellen voor de toestemming? 

1 Krijg je toestemming van de gemeente om iets te doen of om je niet aan een 

regel te houden? Dan kan de gemeente voorwaarden voor de toestemming 

geven. Dan mag je de toestemming alleen gebruiken als jij je aan de 

voorwaarden houdt. Ook kan de gemeente grenzen stellen aan de 

toestemming. De gemeente mag niet zomaar voorwaarden bij een 

toestemming geven of grenzen aan een toestemming stellen. De voorwaarden 

en grenzen moeten helpen bij het beschermen van de belangen die jij door de 

toestemming kunt beschadigen. De gemeente schrijft de voorwaarden en 

grenzen op in het juridische document dat we vergunning of ontheffing 

noemen. 

2 Heb je toestemming van de gemeente gekregen? Dan moet je je houden aan 

de voorwaarden en grenzen die daarbij horen.  

 

1:5 Wie mag een toestemming van de gemeente gebruiken? 

Een toestemming van de gemeente is persoonlijk. Daarmee bedoelen we dat de 

gemeente alleen aan jou toestemming geeft. Iemand anders mag de 

toestemming niet gebruiken. Maar dat is anders als dat in deze regeling staat. 

 



 

1:6 Mag de gemeente een toestemming terugnemen of veranderen? 

De gemeente mag een toestemming terugnemen (intrekken) of veranderen. De 

gemeente mag dit doen als: 

a. Je foute informatie of niet alle informatie hebt gegeven bij de aanvraag om 

toestemming. 

b. De situatie3 zo veranderd is, dat terugnemen of veranderen van de 

toestemming nodig is om de belangen te beschermen waarvoor de 

toestemming nodig was. 

c. Je je niet houdt aan de regels die bij de toestemming horen. 

d. Je de toestemming niet gebruikt binnen de door de gemeente genoemde 

termijn, of binnen een redelijke termijn als er geen termijn genoemd is. 

e. Jij hier zelf om vraagt. 

 

1:7 Hoe lang is een toestemming geldig? 

Een toestemming van de gemeente geldt voor onbepaalde tijd. Maar dit geldt 

niet als: 

a. In de toestemming iets anders staat. 

b. Dat niet kan door het karakter (de aard) van de toestemming. 

 

1:8 Wanneer kan de gemeente toestemming weigeren? 

1 De gemeente kan de aanvraag om een toestemming in ieder geval afwijzen als 

dat belangrijk is voor: 

a. de openbare orde; 

b. de openbare veiligheid; 

c. de volksgezondheid; 

d. de bescherming van het milieu. 

2 Heb je de aanvraag om toestemming niet op tijd ingediend? En heeft de 

gemeente daardoor te weinig tijd om goed op je aanvraag te reageren? Dan 

kan de gemeente je aanvraag ook afwijzen. Je bent op tijd met je aanvraag, als 

je de aanvraag op zijn laatst drie weken voor de gewenste ingangsdatum 

 

 
3 Een situatie verandert als de omstandigheden veranderen. De situatie is ook 

veranderd als de gemeente een nieuwe mening heeft. Bijvoorbeeld omdat er 

nieuwe rechtspraak is of omdat de gemeente haar beleid heeft veranderd.  



 

indient. 

 

Hoofdstuk 2. Regels over openbare orde en veiligheid, 

volksgezondheid en milieu 

PARAGRAAF 1. VOORKOMEN OF BESTRIJDEN VAN RELLETJES EN 

PROBLEMEN 

2:1 Dit mag je niet doen als je met andere mensen op straat bent 

1 Dit mag je niet doen op straat, op pleinen, in parken en andere openbare 

plaatsen4: 

▪ met andere personen in een groep bij elkaar komen (samenscholen); 

▪ onnodig opdringen; 

▪ uitdagend gedrag laten zien waardoor relletjes of problemen kunnen 

ontstaan. 

2 Een politieagent of iemand van de gemeente5 mag je in de volgende situaties 

wegsturen van een openbare plaats: 

▪ Je bent aanwezig bij een onverwachte of ongewone gebeurtenis waardoor 

relletjes of problemen  (dreigen te) ontstaan. 

▪ Je bent aanwezig bij een gebeurtenis waar van alle kanten mensen op af 

komen, waardoor relletjes of problemen (dreigen te) ontstaan. 

▪ Je komt in een groep bij elkaar of je bent bij zo’n groep aanwezig. 

Je moet weggaan als dat wordt bevolen. 

3 De burgemeester kan voor een plek een verbod om samen te komen 

(samenscholingsverbod) bekendmaken. Dat kan als een groep mensen daar 

 

 
4 Wat een openbare plaats is, staat in artikel 1 van de Wet openbare 

manifestaties. 
5 Met politieagent bedoelen we de ambtenaren van politie die: 

▪ in artikel 2 onder a, c en d van de Politiewet 2012 staan; 

▪ de politietaak uitvoeren. 

Met ‘iemand van de gemeente’ bedoelen we ambtenaren die van het college 

van burgemeester en wethouders de taak hebben gekregen om op te treden bij 

relletjes en problemen. Dit zijn buitengewoon opsporingsambtenaren (boa’s). 



 

vaak en veel relletjes en andere problemen veroorzaakt. De burgemeester 

beslist hoe lang het verbod duurt. 

4 De gemeente mag openbare plaatsen afsluiten als dat belangrijk is voor de 

openbare veiligheid of om relletjes en problemen te voorkomen. Het is 

verboden om naar zo’n afgesloten plaats te gaan of er te zijn. 

5 Wil je toegang tot een door de gemeente afgesloten openbare plaats? De 

burgemeester kan je daar toestemming voor geven (een ontheffing). Dan geldt 

het verbod van de vierde alinea niet voor jou. 

6 Zijn er relletjes of problemen zoals bedoeld in de tweede alinea? Dan is het 

verboden om samen met anderen daar naartoe te gaan als je spullen 

meeneemt die gebruikt kunnen worden om de orde nog meer te verstoren, 

bijvoorbeeld een ketting, knuppel, helm of bivakmuts. 

7 De regels in dit artikel gelden niet voor demonstraties, vergaderingen en 

godsdienstige of levensbeschouwelijke bijeenkomsten volgens de Wet 

openbare manifestaties. 

 

2:2 – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:3 Regels voor demonstraties op openbare plaatsen 

1. Wil je een demonstratie6 houden in een straat, een park, op een plein of op 

een andere openbare plaats? Dan moet je dat aan de burgemeester schrijven 

vóórdat je de demonstratie aankondigt. Doe dit minstens 48 uur voor de start 

van de demonstratie. Let op: soms geldt een langere termijn (zie alinea 4). 

2. In de melding aan de burgemeester geef je deze informatie: 

a. Naam en adres van degene die de betoging houdt 

b. Het onderwerp (doel) van de demonstratie 

c. Datum, begin- en eindtijd van de demonstratie 

d. Plaats van de demonstratie, en bij een optocht de route en eindplek 

 

 
6 Met 'demonstratie' bedoelen we een betoging of bijeenkomst om een 

godsdienst of levensovertuiging te steunen (begrippen uit de Wet openbare 

manifestaties). 



 

3. Na je melding krijg je een bewijs met de tijd van de melding erop. 

4. Soms moet je de demonstratie eerder melden dan 48 uur voor de start. Dat is 

zo als de 48-uurstermijn eindigt op: 

▪ vrijdag na 12.00 uur; 

▪ een zaterdag of zondag, 

▪ een officiële feestdag. 

In die gevallen moet je de melding doen op de werkdag ervóór, voor 12:00 

uur. 

5. Is er een goede reden om de demonstratie later te melden? Dan kan je de 

burgemeester vragen daarmee akkoord te gaan. De burgemeester beslist 

hierover. 

 

2:4  – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

2:5  – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:6 Verbod om flyers, folders, foto’s enzovoort uit te delen  

1 Het college van burgemeester en wethouders kan straten, pleinen, parken en 

andere openbare plaatsen aanwijzen waar je geen flyers, folders, foto’s 

enzovoort mag uitdelen of aanbieden. 

2 Het verbod geldt altijd. Behalve als het college van burgemeester en 

wethouders beslist dat het verbod alleen op bepaalde dagen en tijden geldt. 

3 Bezorg je flyers, folders, foto’s enzovoort huis-aan-huis? Dan geldt het verbod 

niet. 

4 Wil je flyers, folders, foto’s enzovoort uitdelen waar het niet mag? Het college 

van burgemeester en wethouders kan je toestemming geven (een ontheffing). 

Dan geldt het verbod niet voor jou. 

5 Beslist het college van burgemeester en wethouders niet op tijd op je 

aanvraag? Dan heb je automatisch toestemming. 

 



 

2:7  – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:8 – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:9 Regels voor optredens op straat 

1 De burgemeester kan openbare plaatsen aanwijzen waar je niet voor publiek 

mag optreden als:  

▪ Straatartiest 

▪ Straatfotograaf 

▪ Tekenaar 

▪ Filmoperateur 

▪ Gids 

Dit verbod is voor de openbare orde, veiligheid, gezondheid of het milieu. 

2 Het verbod geldt altijd. Behalve als de burgemeester beslist dat het verbod 

alleen op bepaalde dagen en tijden geldt. 

3 Wil je toch optreden waar of wanneer het niet mag? De burgemeester kan je 

toestemming geven (een ontheffing). Dan geldt het verbod niet voor jou. 

4 Beslist de burgemeester niet op tijd op je aanvraag? Dan heb je automatisch 

toestemming. 

 

Paragraaf 2. Voorkomen van ongemakkelijke of gevaarlijke 

situaties op de weg en brandgevaar in natuurgebieden 

 

2:10 tot en met 2:15 

Deze artikelen bestaan niet meer. 

 

2:16 Verbod op het openen van straatputten en rioolputten  

Je mag de volgende dingen niet openen, afdekken of onzichtbaar maken: 

▪ Straatputten 

▪ Rioolputten 



 

▪ Brandkranen 

▪ Andere afsluitingen van openbare nutsvoorzieningen7 

Dit verbod geldt niet voor mensen met speciale toestemming. 

 

2:17 Ingangen van kelders en dergelijke 

1. Kelderingangen en andere lager dan de weg gelegen delen van een gebouw8  

mogen geen gevaar zijn voor mensen op straat. 

2. De eerste alinea geldt niet als artikel 427, aanhef en het eerste en derde 

onderdeel, van het Wetboek van Strafrecht voor de situatie geldt. 

 

2:18 Rookverbod in bossen en natuurgebieden  

1 Ben je in een bos of duingebied of op een heide of veengrond? Of binnen 

dertig meter van zo’n natuurgebied? Dan is het verboden om: 

a. Te roken als het college van burgemeester en wethouders dat voor een 

bepaalde periode heeft verboden. 

b. In de open lucht brandende of smeulende spullen te laten vallen, weg te 

gooien of te laten liggen. 

2 Het verbod geldt niet in situaties waarvoor artikel 429, aanhef en onderdeel 

3˚, van het Wetboek van Strafrecht geldt. 

3 Het rookverbod geldt ook niet in gebouwen en de tuin of grond die bij het 

gebouw hoort. 

 

2:19 en 2:20 

Deze artikelen bestaan nog niet. 

 

2:21, 2:22 en 2:23 

Deze artikelen bestaan niet meer. 

 

 

 

7 Een nutsvoorziening is een basisdienst zoals water, elektriciteit of riolering. De 

afsluitingen, zoals putdeksels, moeten bereikbaar blijven voor onderhoud en 

reparaties. 
8 Wat een gebouw is, staat in in de bijlage, onder A, bij de Omgevingswet. 



 

Paragraaf 3. Evenementen zoals feesten, optredens, 

markten en optochten 

2:24 Wat is een evenement en welke soorten zijn er? 

1 Een evenement is een georganiseerde bijeenkomst of activiteit waar mensen 

samenkomen om plezier te hebben, iets te vieren of gewoon samen te zijn. De 

regels in deze paragraaf gelden voor evenementen die voor iedereen 

toegankelijk zijn. Maar de regels gelden niet voor: 

a. Films in een bioscoop en theatervoorstellingen zoals toneelstukken en 

musicals. Behalve als de film of voorstelling buiten is. 

b. Gewone weekmarkten of andere markten die het college van 

burgemeester en wethouders al goedkeurde.9 

c. Gokspellen, loterijen, bingo’s en meer van zulke geluksspelen.10 

d. Dansen in de horeca, zoals een café of disco,11 

e. Betogingen, samenkomsten en vergaderingen, zoals genoemd in de Wet 

openbare manifestaties. 

f. Straattheater, straatmuziek en andere straatoptredens, zoals genoemd in 

artikel 2:9. 

g. Sportwedstrijden, behalve als ze op straat, in een park of op het water 

plaatsvinden. 

2 Deze activiteiten tellen ook als evenement: 

a. Herdenkingsplechtigheden 

b. Feestelijke markten (braderieën) 

c. Optochten op de weg, maar niet als het een demonstratie is (die valt onder 

artikel 2:3) 

d. Feesten, concerten of wedstrijden op straat; 

e. Straatfeesten en buurtbarbecues op één dag 

f. Snuffelmarkten. 

 

 
9 We bedoelen hier de markten die het college van burgemeester en wethouders 

heeft ingesteld op grond van artikel 160, eerste lid aanhef en onder g, van de 

Gemeentewet. 
10 Met geluksspelen bedoelen we kansspelen waarvoor de Wet op de kansspelen 

geldt. 
11 Met horeca bedoelen we inrichtingen waarvoor de Alcoholwet geldt. 



 

3 Het evenemententerrein is de plek of het gebied waar het evenement wordt 

gehouden. Ook de plek voor het publiek hoort daarbij. Het 

evenemententerrein wordt omschreven in de schriftelijke toestemming voor 

het evenement die je van de burgemeester krijgt (de evenementenvergunning 

van artikel 2:25). 

4 In de evenementenkalender staan de evenementen die dat jaar mogen 

plaatsvinden. Het college van burgemeester en wethouders stelt de 

evenementenkalender vast. 

5 Met geluidsniveau bedoelen we hoe hard iets klinkt, zoals muziek bij een 

optreden of geluid van een feest. Het geluidsniveau meten we in decibel (dB). 

Eerst stond in artikel 4:4 hoe we het geluidsniveau meten. Nu staat dat in 

artikel 3.3.1.3 van de Verordening voor de fysieke leefomgeving Leiden 2020. 

6 We kennen de volgende soorten (categorieën) evenementen: 

a. Evenementen in categorie 1:  

▪ Alle evenementen met alleen onversterkte muziek die stoppen vóór 20.00 

uur. 

▪ Alle evenementen met elektronisch versterkte muziek. Deze muziek mag 

niet harder zijn dan 70 dB(A) en 80 dB(C) bij de gevels van huizen van 

buren of andere gebouwen die gevoelig zijn voor geluid. Ze moeten 

stoppen vóór 20.00 uur. 

▪ Ligt de gevel verder dan 25 meter van de geluidsbron (de plaats waar het 

geluid wordt gemaakt)? Dan meten we het geluidsniveau op 25 meter 

afstand van de bron. 

▪ Toneelvoorstellingen mogen ook na 20.00 uur doorgaan en tellen dan 

toch als categorie 1. Ze moeten wel stoppen op het tijdstip dat geldt voor 

categorie 2a. 

b. Evenementen in categorie 2a:  

▪ Evenementen uit categorie 1 die doorgaan na 20.00 uur (behalve 

toneelvoorstellingen). 

▪ Evenementen met live muziek. Deze muziek mag niet harder zijn dan 80 

dB(A) en 90 dB(C) bij de gevels van huizen van buren of andere gebouwen 

die gevoelig zijn voor geluid. Ze moeten stoppen: 

o Uiterlijk om 23.00 uur op zondag, maandag, dinsdag, woensdag en 

donderdag. 

o Uiterlijk om 24.00 uur op vrijdag en zaterdag. 



 

▪ De burgemeester kan in bijzondere gevallen een andere eindtijd 

vaststellen (eerder of later). 

c. Evenementen in categorie 2b: 

▪ Evenementen met een maximaal toegestaan geluidsniveau van 85 dB(A) 

en 95 dB(C) bij de gevels van huizen van buren of andere gebouwen die 

gevoelig zijn voor geluid. 

▪ Tijdens Koningsnacht, Koningsdag, de Lakenfeesten en Werfpop: 

evenementen met een maximaal toegestaan geluidsniveau van 85 dB(A) 

en 97 dB(C) bij de gevels van huizen van buren of andere gebouwen die 

gevoelig zijn voor geluid. 

▪ De burgemeester stelt de eindtijd vast in de vergunning. 

d. Evenementen in categorie 3: 

▪ Evenementen met een maximaal toegestaan geluidsniveau van 90 dB(A) 

en 100 dB(C) bij de gevels van huizen van buren of andere gebouwen die 

gevoelig zijn voor geluid. 

▪ Ze moeten stoppen: 

o Op zondag t/m donderdag uiterlijk om 23.00 uur. 

o Op vrijdag en zaterdag uiterlijk om 24.00 uur. 

▪ De burgemeester kan in bijzondere gevallen een andere eindtijd 

vaststellen (eerder of later). 

▪ Er mogen maximaal vier van deze evenementen per jaar plaatsvinden. 

Welke vier dat zijn, staat in de evenementenkalender. 

7 Het college van burgemeester en wethouders heeft extra regels vastgesteld 

over hoe je een plek kunt reserveren op de evenementenkalender. Die regels 

noemen we de kalenderprocedure. 

 

2:25 Wanneer heb je toestemming nodig voor een evenement? 

1 Je mag alleen een evenement organiseren als je toestemming hebt van de 

burgemeester. Die toestemming heet een evenementenvergunning. De 

burgemeester kan bepalen dat je voor sommige evenementen alleen een 

melding hoeft te doen. Dan hoef je geen vergunning aan te vragen, maar moet 

je wel op tijd laten weten dat het evenement gaat gebeuren. 

2 De burgemeester kijkt naar deze punten om te beslissen of je een vergunning 

krijgt: 

a. Hoe groot het evenement is en hoeveel ruimte, tijd en inzet van politie, 

brandweer en ambulance het kost. 



 

b. Hoeveel bezoekers er waarschijnlijk komen. 

c. Of het evenement past bij het karakter en het normale gebruik van de plek 

waar je het wilt houden. 

d. Of er gevaar is voor de openbare orde, gezondheid, veiligheid of 

brandveiligheid. En hoe groot de kans is dat mensen zich niet aan de regels 

houden. 

e. Of het verkeer er last van kan hebben. 

f. Of de buurt te veel overlast van het evenement heeft door bijvoorbeeld 

geluid of drukte. 

g. Of de omgeving vies of lelijk kan worden, of dat er schade kan ontstaan aan 

bijvoorbeeld bomen, planten, bushokjes of bankjes. 

h. Of de organisator genoeg garanties geeft dat alles goed en veilig verloopt. 

i. Of de organisator genoeg garanties geeft om schade aan het milieu te 

voorkomen of zo klein mogelijk te houden. 

3 De burgemeester kan toestemming voor een evenement weigeren of er 

voorwaarden en beperkingen aan verbinden. De burgemeester kan dat doen, 

als dat nodig is om de belangen uit de vorige alinea te beschermen. En om er 

zeker van te zijn dat de organisator zich houdt aan de toestemming, kan de 

burgemeester vragen om vooraf een geldbedrag te betalen. Dit is een 

waarborgsom: de organisator krijgt het geld terug als het evenement netjes is 

verlopen. 

4 Hoe lang duurt het voordat je antwoord krijgt op je aanvraag om 

toestemming? Dat hangt af van het soort evenement (zie de zesde alinea van 

artikel 2:24): 

a. Voor een categorie 1 evenement dat aan de volgende voorwaarden voldoet, 

krijg je binnen drie weken antwoord: 

i. Het duurt maximaal één dag. 

ii. Er worden geen straten of wegen afgesloten. 

iii. Er wordt geen alcohol geschonken. 

iv. Er zijn geen tijdelijke bouwwerken (zoals podia of tenten) nodig. 

b. Voor een ander categorie 1 evenement dan onder a, krijg je ook binnen drie 

weken antwoord. Maar je hoort het wel uiterlijk twee weken voordat het 

evenement begint. 

c. Voor een categorie 2a, 2b of 3 evenement krijg je binnen dertien weken 

antwoord. Uiterlijk vier weken voordat het evenement begint, hoor je de 

beslissing.  



 

In bijzondere gevallen kan de burgemeester van de beslistermijnen onder b en 

c afwijken. 

5 Staan in de evenementenvergunning activiteiten die op het 

evenemententerrein gebeuren? Dan heb je voor die activiteiten geen aparte 

vergunning meer nodig. Ook niet als daar normaal gesproken wél een 

vergunning voor nodig is volgens gemeentelijke regels.  

6 Staan in de evenementenvergunning activiteiten die op het 

evenemententerrein gebeuren? Dan mag alleen vergunninghouder – de 

persoon die de evenementenvergunning heeft gekregen – deze activiteiten 

doen. Andere personen mogen die activiteiten alleen doen als ze met de 

vergunninghouder een overeenkomst (een schriftelijke afspraak) hebben 

gesloten. In de overeenkomst moet staan dat die andere personen zich 

houden aan de afspraken in de vergunning. 

7 Spreek jij met een vergunninghouder af wat er in alinea 6 staat? Dan geldt 

voor jou precies hetzelfde als voor de vergunninghouder volgens de vijfde 

alinea. 

8 Alinea 6 geldt niet voor activiteiten die sowieso al mochten op het 

evenemententerrein. Omdat daar een andere vergunning voor is, die 

minstens drie maanden geldt of voor altijd. Behalve als die andere vergunning 

zelf zegt dat alinea 6 wél geldt. 

9 Ben jij de organisator van het evenement, of de leider? En zegt de 

burgemeester dat je iets moet doen om de punten uit de tweede alinea te 

beschermen? Dan moet je dat meteen doen, ook als dat betekent dat je het 

evenement moet stoppen. Als je het evenement moet stoppen, mag je geen 

publiek meer binnenlaten. 

10 Organiseer je een wedstrijd op de openbare weg? Dan heb je geen 

evenementenvergunning nodig als er voor jouw wedstrijd al regels staan in 

artikel 10 en artikel 148 van de Wegenverkeerswet. 



 

11 Beslist de burgemeester niet op tijd op je aanvraag om toestemming voor 

een evenement? Dan krijg je niet automatisch toestemming.12. 

 

2:26 Bij een evenement veroorzaak je geen onrust 

Je mag bij een evenement geen onrust veroorzaken door vervelend te doen. Je 

veroorzaakt onrust als je bijvoorbeeld: 

▪ agressief bent; 

▪ ruzie zoekt; 

▪ bezoekers van het evenement lastig valt; 

▪ toespraken, voorstellingen of optredens verstoort. 

 

Paragraaf 4. De gemeente controleert 

uitgaansgelegenheden 

2:27 De betekenis van uitgaansgelegenheid en andere belangrijke 

begrippen 

1 Een uitgaansgelegenheid is een bedrijf waar mensen naartoe gaan voor 

entertainment, sociaal contact en ontspanning. Het zijn plekken waar je kunt 

samenkomen om te drinken, dansen, eten, muziek te luisteren of andere 

vormen van vermaak te ervaren. Voorbeelden van uitgaansgelegenheden zijn 

cafés, restaurants, snackbars, clubhuizen, hotels en pensions. 

Niet alle uitgaansgelegenheden vallen onder de regels van deze paragraaf. 

Deze paragraaf is alleen bedoeld voor de volgende drie soorten 

uitgaansgelegenheden: 

 

 

12 Dit betekent dat de regeling 'positieve fictieve beschikking bij niet tijdig 

beslissen' uit de Algemene wet bestuursrecht (paragraaf 4.1.3.3) hier niet van 

toepassing is. Normaal gesproken betekent die regeling dat je automatisch je 

vergunning krijgt als de gemeente niet op tijd beslist. Maar bij 

evenementenvergunningen werkt het dus niet zo. 



 

a. Horecabedrijven waar alcohol wordt geschonken, zoals cafés en 

discotheken.13 14 

b. Alle plekken waar zwak-alcoholhoudende drank wordt geschonken volgens 

artikel 35 van de Alcoholwet, ook al zijn het geen horecabedrijven. 

c. Alle besloten ruimtes waar je bedrijfsmatig alcoholvrije drank ter plekke 

kunt drinken, behalve: 

i. Ruimtes waar het schenken van drank niet het hoofddoel is, maar een 

extra service voor mensen die er om andere redenen zijn. 

ii. In vervoersmiddelen wanneer ze als vervoermiddel gebruikt worden. 

En in ruimtes die voor iedereen toegankelijk zijn waar je alleen eten en 

hulpmiddelen om het eten te serveren kunt kopen. Zo'n ruimte mag 

dan geen alcoholvergunning hebben. 

2 Onder horecabedrijf verstaan we ook het terras en andere ruimtes die bij het 

bedrijf horen. 

3 Een terras is een plek buiten het gebouw waar mensen kunnen zitten of staan. 

En waar het horecabedrijf tegen betaling drank kan schenken of eten kan 

serveren of klaarmaken om direct op te eten. 

4 Met ‘vergunninghouder’ bedoelen we de persoon die toestemming heeft om 

alcohol te schenken volgens artikel 3 of 35 van de Alcoholwet. 

5 Met ‘ondernemer’ bedoelen we de persoon die een uitgaansgelegenheid 

heeft.  

6 Met ‘bedrijfsleider’ bedoelen we de persoon die de algemene leiding uitvoert 

in de uitgaansgelegenheid. 

7 Met ‘beheerder’ bedoelen we de persoon die de directe feitelijke leiding 

uitvoert in de uitgaansgelegenheid. 

8 Met ‘bezoeker’ bedoelen we de persoon die de uitgaansgelegenheid bezoekt 

(daar aanwezig is). Maar de volgende personen tellen niet mee als bezoekers: 

 

 
13 Met het woord ‘horecabedrijf’ bedoelen we in deze regeling het horecabedrijf volgens 
artikel 1 van de Alcoholwet. Horecabedrijven moeten een horecavergunning hebben volgens 
artikel 3 van de Alcoholwet. 
14 Met het woord ‘alcohol’ bedoelen we in deze regeling ‘alcoholhoudende drank’ volgens 
artikel 1 van de Alcoholwet. 



 

a. Gezinsleden van de vergunninghouder, ook als ze ergens anders wonen. 

Net als zijn bloed- of aanverwanten, in rechte lijn zonder beperking en in de 

zijlijn tot en met de derde graad. 

b. Personen die in de uitgaansgelegenheid overnachten zoals hotelgasten.15 

c. personen die om dringende redenen in de uitgaansgelegenheid moeten 

zijn, zoals onderhoudspersoneel, veiligheidspersoneel en personeel van 

hulpdiensten. 

 

2:28 – 

Dit artikel bestaat niet meer. 

 

2:28a Hoe laat moeten terrassen sluiten? 

1 Een ondernemer mag zijn terras na 24:00 uur niet meer open hebben. Hij mag 

dan ook geen bezoekers meer op het terras toelaten of laten blijven. 

2 In de nacht van vrijdag op zaterdag en van zaterdag op zondag mag de 

ondernemer zijn terras tot 01:30 uur open houden en bezoekers toelaten of 

laten blijven. 

3 Als het 28 graden of warmer is volgens de gemeentelijke website, dan mag hij: 

▪ In de nacht van zondag op maandag tot en met donderdag op vrijdag open 

blijven tot 01:00 uur. 

▪ In de nacht van vrijdag op zaterdag en zaterdag op zondag open blijven tot 

02:00 uur. 

4 Geeft de situatie daar aanleiding toe? Dan mag de burgemeester besluiten dat 

een terras eerder dicht moet. De burgemeester kan dit besluiten als er risico is 

op verstoring van de openbare orde en overlast voor omwonenden. 

5 De regels in alinea 1 t/m 3 gelden niet als er in een vergunning of het 

omgevingsplan al een vroegere sluitingstijd voor het terras staat. 

 

2:29 Hoe laat moeten uitgaansgelegenheden sluiten? 

 

 
15 De personen die in het zogeheten nachtregister van het bedrijf staan volgens 

artikel 438 van het Wetboek van Strafrecht. Ook hun meereizende echtgenoten, 

minderjarige kinderen of reisgezelschap tellen dan niet mee als ‘bezoeker’.  



 

1 Een ondernemer mag zijn uitgaansgelegenheid niet open hebben en geen 

bezoekers binnenlaten of laten blijven: 

a. Tussen 24:00 uur 's nachts en 06:00 uur 's ochtends. 

b. Op andere tijden als de burgemeester dat beslist en bekendmaakt. Hij kan 

dit doen voor de hele gemeente of een deel ervan. En hij kan besluiten dat 

alle zaken tijdelijk dicht moeten vanwege bijzondere omstandigheden. 

c. Tussen 23:00 uur 's avonds en 17:00 uur de volgende dag als het gaat om 

een zaak waar softdrugs te krijgen zijn, zoals coffeeshops. 

2 Het verbod van alinea 1, onderdeel a geldt niet voor uitgaansgelegenheden 

die toestemming van de burgemeester hebben gekregen volgens artikel 4 van 

de Drank- en horecaverordening gemeente Leiden. Maar dan moet wel aan de 

volgende voorwaarden voldaan worden: 

a. Het bedrijf ligt in het gebied met de volgende grenzen: de Witte Singel ter 

hoogte van het Galgewater, Zoeterwoudsesingel, Zijlsingel, Herensingel, 

Maresingel, Schuttersveld, Rijnsburgerweg, Bargelaan, Stationsplein, 

Morssingel en Rijnsburgersingel. 

b. Het bedrijf past in het omgevingsplan. 

c. Na 24:00 uur mag er geen alcohol verkocht worden. 

3 Het verbod van alinea 1, onderdeel a geldt ook niet voor horecabedrijven met 

een horecavergunning volgens artikel 3 van de Alcoholwet. Maar dan moet 

wel aan de volgende voorwaarden voldaan worden: 

a. Het bedrijf past in het omgevingsplan. 

b. Het bedrijf mag geen nieuwe bezoekers meer binnenlaten: 

i. Tussen zondag- en donderdagnacht na 01:00 uur. 

ii. Tussen donderdag- en zaterdagnacht na 02:00 uur. 

4 Een ondernemer kan de burgemeester vragen of zijn zaak langer open mag 

blijven. De burgemeester kan dit toestaan als het waarschijnlijk geen overlast 

en verstoring van de buurt oplevert. 

 

2:30 Wanneer mag de burgemeester afwijken van de sluitingstijden of 

sluiting bevelen? 

1 De burgemeester kan, als dat nodig is voor de openbare orde, veiligheid, 

gezondheid of bij bijzondere omstandigheden: 

▪ Tijdelijk andere tijden vaststellen voor het binnenkomen of sluiten van een 

uitgaansgelegenheid of terras. 



 

▪ Tijdelijk sluiting van een uitgaansgelegenheid of terras bevelen. 

▪ Andere bevelen geven die hij noodzakelijk vindt om de genoemde belangen 

te beschermen. 

2 Alinea 1 geldt niet voor situaties die al worden geregeld in artikel 13b van de 

Opiumwet.16  

 

2:31 Verboden gedrag in een uitgaansgelegenheid 

1 In uitgaansgelegenheden is het verboden om: 

a. Onrust en overlast te veroorzaken, bijvoorbeeld door te schreeuwen, ruzie 

te maken, veel lawaai te maken, enzovoort. 

b. Aanwezig te zijn tijdens sluitingstijden of een tijdelijke sluiting volgens 

artikel 2:30 lid 1. Dit geldt niet voor personeel. 

c. Op het terras eten of drinken te serveren aan mensen die niet op het 

terras zitten. 

d. Een CO (koolmonoxide)-gehalte van 30 ppm (parts per million) te 

overschrijden. 

e. Op het terras alcohol te schenken, behalve vanuit de uitgaansgelegenheid 

zelf of met een ontheffing van de burgemeester volgens artikel 35 van de 

Alcoholwet. 

f. Vanaf het terras de omgeving te vervuilen met afval als gevolg van het 

gebruik van het terras. 

g. Stoelen, tafels, parasols of ander terrasmeubilair buiten de terrasgrenzen 

neer te zetten of op te slaan. Of op een manier dat het verkeer wordt 

gehinderd. 

h. Op het terras muziek te laten horen zonder evenementenvergunning 

volgens artikel 2:25. 

2 De ondernemer moet: 

a. Al het mogelijke doen om hinder en overlast door terrasbezoek te 

voorkomen of te beperken. 

 

 
16 Dit artikel gaat over de bevoegdheid van de burgemeester om bestuursdwang 

toe te passen op lokalen en bijbehorende erven waar drugs worden gebruikt of 

verhandeld. 



 

b. Aanwijzingen van politie, brandweer, Omgevingsdienst of het college van 

burgemeester en wethouders direct opvolgen. 

c. Op verzoek van het college van burgemeester en wethouders meewerken 

aan gemeentelijke projecten en taken voor de openbare orde en 

veiligheid. Voorbeelden van projecten zijn herbestrating, wegreconstructie, 

en werk aan kabels en leidingen. 

 

2:32 Regels voor ondernemers bij handel in de uitgaansgelegenheid 

1 Een ondernemer van een uitgaansgelegenheid mag niet toestaan dat een 

handelaar17 in zijn zaak spullen koopt, verkoopt of op een andere manier 

overdraagt. 

2 Een ondernemer van een uitgaansgelegenheid mag geen lachgas 

(distikstofoxide) verkopen als zijn zaak in een gebied ligt dat de burgemeester 

tijdelijk heeft aangewezen. 

 

2:33 Regels voor bezoekers van een gesloten uitgaansgelegenheid 

Bezoekers mogen niet aanwezig zijn in een uitgaansgelegenheid die gesloten is 

volgens artikel 2:29 of 2:30. 

De vergunninghouder moet direct de politie waarschuwen als een bezoeker 

weigert te vertrekken op sluitingstijd. 

 

2:34 Situaties waarin het college van burgemeester en wethouders beslist 

Het college van burgemeester en wethouders is in plaats van de burgemeester 

bevoegd voor artikelen 2:28 t/m 2:30 als de uitgaansgelegenheid geen publiek 

toegankelijk gebouw of erf is volgens artikel 174 Gemeentewet. 

 

Paragraaf 5. Regels voor paracommerciële rechtspersonen 

 

 
17 Met het woord ‘handelaar’ bedoelen we de handelaar volgens artikel 437, 

eerste alinea, van het Wetboek van Strafrecht. Meer uitleg hierover staat in 

artikel 2:66 van deze regeling. 



 

2:34a Wat we bedoelen met ‘alcoholhoudende drank’ en ‘paracommerciële 

rechtspersoon’ 

In deze paragraaf gebruiken we de woorden: 

▪ alcoholhoudende drank 

▪ paracommerciële rechtspersoon 

Dit zijn woorden uit de Alcoholwet. Ze hebben in deze regeling dezelfde 

betekenis als in de Alcoholwet.  

Alcoholhoudende dranken zijn bijvoorbeeld bier, wijn en sterke dranken als 

whisky en wodka.  

Met paracommerciële rechtspersoon bedoelen we een organisatie – meestal een 

vereniging of stichting – op het gebied van sport, cultuur of geloof. Deze 

organisaties hebben vaak ook horeca-activiteiten, zoals het verkopen van 

drankjes of eten, maar het horecabedrijf is niet hun hoofdactiviteit. Denk 

bijvoorbeeld aan de kantine van de voetbalclub, de bar in een wijkcentrum of het 

restaurant in een verzorgingshuis. 

 

2:34b Regels voor verkoop van alcohol door sportverenigingen, 

muziekverenigingen, wijkcentra en andere paracommerciële 

rechtspersonen 

1 Heeft jouw sportvereniging, muziekvereniging of andere paracommerciële 

rechtspersoon ook een bar of kantine? Dan mag je daar geen alcohol 

schenken tijdens: 

▪ feesten en partijen voor bijvoorbeeld een verjaardag, bruiloft, jubileum; 

▪ bijeenkomsten voor mensen van buiten de club. 

Dit verbod geldt als het schenken van alcohol zou leiden tot oneerlijke 

concurrentie met gewone horecabedrijven zoals cafés en restaurants.  

2 De burgemeester kan bepaalde bijeenkomsten en feesten aanwijzen waarbij 

jouw vereniging of stichting wél alcohol mag schenken. De burgemeester doet 

dit als hij van mening is dat er bij die gelegenheden geen sprake zal zijn van 

oneerlijke concurrentie met gewone horecabedrijven. 

3 In uitzonderlijke gevallen kan de burgemeester beslissen dat het verbod van 

de eerste alinea niet voor jou geldt. Deze toestemming noemen we een 

ontheffing. Met zo'n ontheffing mag je als paracommerciële rechtspersoon 

toch alcohol schenken. De burgemeester kan een ontheffing geven voor: 

a. Een bijzonder evenement dat voldoet aan de volgende voorwaarden: 



 

▪ het duurt heel kort; 

▪ het is belangrijk is voor de lokale gemeenschap; 

▪ het is te groot voor de normale horecabedrijven, bijvoorbeeld omdat de 

publieke belangstelling de normale horecacapaciteit overstijgt. 

b. Een activiteit zonder winstoogmerk die maatschappelijk waardevol is en 

heel kort duurt. Voorwaarde is dat jouw organisatie aan deze activiteit geen 

geld overhoudt. 

 

2:34c Extra regels voor slijterijen 

1 Een slijterij mag geen alcohol verkopen: 

a. binnen het gebied met de volgende grenzen: de Witte Singel (ter hoogte van 

het Galgewater), de Herenstraat, de Zoeterwoudse Singel, de Nieuwe Rijn, 

de Zijlsingel, de Herensingel, de Maresingel, de Rijnsburgersingel, de 

Haarlemmertrekvaart, de Dellaertweg, de Bargelaan, het Stationsplein en 

het Kort Galgewater; 

b. van 2 oktober 12:00 uur tot 4 oktober 06:00 uur. 

2 De burgemeester kan beslissen dat er extra regels voor je alcoholvergunning 

gelden als dat belangrijk is voor: 

▪ de openbare orde; 

▪ de veiligheid; 

▪ het voorkomen van strafbare feiten; 

▪ de volksgezondheid. 

De burgemeester kan ook beslissen dat je alcoholvergunning alleen geldt voor 

het verkopen van zwak-alcoholhoudende drank. 

 

2:34d Extra regels voor winkels die geen slijterij zijn 

Supermarkten, warenhuizen en andere winkels mogen geen zwak-

alcoholhoudende drank verkopen: 

a. van 2 oktober 12:00 uur tot 4 oktober 06:00 uur; 

b. binnen het gebied met de volgende grenzen: de Witte Singel (ter hoogte van 

het Galgewater), de Herenstraat, de Zoeterwoudse Singel, de Nieuwe Rijn, de 

Zijlsingel, de Herensingel, de Maresingel, de Rijnsburgersingel, de 

Haarlemmertrekvaart, de Dellaertweg, de Bargelaan, het Stationsplein en het 

Kort Galgewater. 

 



 

2:34e 

Dit artikel bestaat niet meer. 

 

Paragraaf 6. Toezicht op bedrijven waar je kunt overnachten 

2:35 Voor welke bedrijven geldt deze paragraaf? 

Deze paragraaf geldt voor bedrijven waar je kunt overnachten. Daarmee 

bedoelen we bedrijven waar je tegen betaling in een ruimte (zoals een kamer) of 

op een kampeerplek de nacht kunt doorbrengen. Voorbeelden van bedrijven 

voor overnachtingen zijn: hotels, motels, hostels, pensions, B&B’s (bed and 

breakfasts) en campings. 

Let op: bedrijven waar je kunt overnachten zijn ook uitgaansgelegenheden zoals 

bedoeld in paragraaf 4. Voor deze bedrijven gelden dus ook de regels voor 

uitgaansgelegenheden. 

 

2:36 Aan de burgemeester doorgeven van wijzigingen in het bedrijf  

1 Ga je een bedrijf voor overnachtingen beginnen, overnemen, verhuizen of 

beëindigen? Dan moet je dat de burgemeester schriftelijk laten weten. Je 

stuurt je bericht binnen drie dagen na de start, overname, verhuizing of 

beëindiging van het bedrijf.  

2 Heb je de feitelijke leiding in een bedrijf voor overnachtingen en stop je 

daarmee? Ook dat laat je de burgemeester weten, schriftelijk en binnen drie 

dagen. 

 

2:37 – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:38 Gast geeft informatie voor het nachtregister  

Ben je een gast in een bedrijf voor overnachtingen, zoals een hotelgast of 

kampeerder? Dan ben je verplicht de volgende gegevens aan de eigenaar of 

manager van het bedrijf te geven: 

▪ naam, 

▪ woonplaats, 

▪ dag van aankomst, 



 

▪ dag van vertrek. 

Het bedrijf bewaart deze gegevens in het nachtregister van het bedrijf. 

 

2:38a Verbod op het aanbieden van tijdelijke woon- of logeerplaats  

Het is verboden om op straat: 

▪ op te treden als contactpersoon voor het geven of verhuren van tijdelijke 

woon- of logeerplaatsen; 

▪ tijdelijke woon- of logeerplaatsen aan te raden; 

▪ mensen behulpzaam te zijn bij het regelen van tijdelijke woon- of 

logeerplaatsen. 

 

Paragraaf 7. Toezicht op bedrijven met speelautomaten 

2:39 – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:40 Regels voor speelautomaten 

1 Speelautomaten zijn speeltoestellen waarmee je geld of andere dingen kunt 

winnen, zoals gokautomaten of gokkasten. Wat we met een speelautomaat 

precies bedoelen, staat in artikel 30 van de Wet op de kansspelen. Ook de 

volgende begrippen worden in die wet uitgelegd: 

▪ kansspelautomaat 

▪ behendigheidsautomaat 

▪ laagdrempelige inrichting 

▪ hoogdrempelige inrichting 

Laagdrempelige inrichtingen zijn bijvoorbeeld snackbars, cafés waar je kunt 

biljarten, restaurants met een mogelijkheid tot afhalen, discotheken, 

sportkantines, jeugdcentra enzovoort. 

Hoogdrempelige inrichtingen zijn horecabedrijven die: 

▪ een Drank- en Horecawetvergunning hebben; 

▪ alleen een café of restaurant hebben en geen andere activiteiten zoals 

bowlen, biljarten, kamperen, sporten enzovoort.; 

▪ zich richten op gasten van 18 jaar en ouder. 



 

2 In hoogdrempelige inrichtingen mag je maximaal 3 speelautomaten hebben. 

Van die 3 speelautomaten mogen er maximaal 2 een kansspelautomaat zijn.  

3 In laagdrempelige inrichtingen mag je geen kansspelautomaten hebben. 

Behendigheidsautomaten zijn daar wel toegestaan, maar niet meer dan drie. 

 

Paragraaf 8. Maatregelen tegen overlast, gevaar of schade 

2:41 Verbod om in door de gemeente gesloten gebouwen en ruimtes te 

zijn 

1 De gemeente – meestal de burgemeester – kan volgens artikel 174a van de 

Gemeentewet en artikel 13b van de Opiumwet woningen, gebouwen, ruimtes 

in gebouwen of de grond bij gebouwen sluiten. Bijvoorbeeld omdat daar de 

openbare orde wordt verstoord of er criminele activiteiten gebeuren. Het is 

verboden om op zo’n gesloten plaats te zijn. 

2 Is het om een dringende reden noodzakelijk dat je op de gesloten plaats bent? 

Dan geldt het verbod niet. 

 

2:42 Plakken en kladden op de weg, op gebouwen, bushokjes, bankjes, 

lantaarnpalen enzovoort 

1 Het is verboden om krassen te maken op wegen, gebouwen, muren en andere 

bouwwerken op openbare plaatsen. Bouwwerken op openbare plaatsen zijn 

bijvoorbeeld bushokjes, bankjes, picknicktafels, lantaarnpalen, speeltoestellen, 

fonteinen enzovoort. Je mag deze bouwwerken ook niet bekladden met 

graffiti, verf, stiften enzovoort. Deze verboden gelden ook voor bouwwerken 

die je vanaf een openbare plaats kunt zien. 

2 Het is verboden om op wegen, gebouwen, muren en andere bouwwerken op 

openbare plaatsen: 

▪ posters zoals affiches en aanplakbiljetten te plakken; 

▪ letters, cijfers, symbolen, andere tekens en afbeeldingen te maken met kalk, 

teer, verf enzovoort.  

Dit verbod geldt ook voor bouwwerken die je vanaf een openbare plaats kunt 

zien.  

3 Het verbod in de tweede alinea geldt niet als je: 

▪ volgens een wettelijke regel te werk gaat; 

▪ toestemming van de eigenaar of andere rechthebbende hebt.  



 

Heb je schriftelijk toestemming gekregen? Dan moet je de toestemming laten 

zien als een politieagent of boa18 (buitengewoon opsporingsambtenaar) 

daarom vraagt. 

4 In de gemeente zijn aanplakborden die je mag gebruiken om je mening 

bekend te maken. Het college van burgemeester en wethouders beslist welke 

aanplakborden dat zijn. 

5 Je mag de aanplakborden niet gebruiken om reclame19 te maken. 

6 Het college van burgemeester en wethouders mag extra regels maken over 

het opplakken van meningen en bekendmakingen. Deze regels gaan niet over 

de inhoud van de mening of bekendmaking. 

 

2:43 Verbod om spullen waarmee je kunt beplakken of bekladden bij je te 

hebben 

1 Het is verboden op de weg of openbaar water20 spullen bij je te hebben 

waarmee je huizen, gebouwen, muren en andere bouwwerken kunt beplakken 

of bekladden. Bijvoorbeeld posters, aanplakdoek, lijm, plakgereedschap, verf, 

kalk, teer, verfgereedschap enzovoort. 

2 Het verbod geldt alleen als de spullen bedoeld zijn om artikel 2:42 van deze 

regeling te overtreden. 

2:44 Verbod om voorwerpen waarmee je kunt inbreken bij je te hebben 

1 Het is verboden om spullen bij je te hebben waarmee je kunt inbreken – 

zogeheten inbrekerswerktuigen. Dit verbod geldt op openbare plaatsen. 

2 Het verbod geldt alleen als de spullen ook bedoeld zijn om een inbraak mee te 

doen.  

 

 

 
18 Een boa is een buitengewoon opsporingsambtenaar. Dit is een persoon die 

strafbare feiten mag opsporen, net als een politieagent. Een boa werkt vaak voor 

de gemeente. 
19 We bedoelen hier handelsreclame: iedere openbare aanprijzing van goederen 

of diensten, die blijkbaar bedoeld is om een commercieel belang te dienen. 
20 Een openbaar water is een water dat voor het publiek bevaarbaar of op 

andere wijze toegankelijk is. 



 

2:44a Verbod om voorwerpen voor winkeldiefstal  bij je te hebben 

1 Het is verboden om op straat of vlakbij winkels spullen bij je te hebben die 

(blijkbaar) bedoeld zijn om dingen uit winkels te stelen. Voorbeelden van dit 

soort spullen zijn:  

▪ Speciale tassen 

▪ Magneten die veiligheidslabels of veiligheidspoortjes kunnen verstoren 

▪ Elektronische voorwerpen die veiligheidslabels of veiligheidspoortjes 

kunnen verstoren 

▪ Tangen 

2 Het verbod geldt niet, als het geloofwaardig is dat je de spullen niet voor een 

winkeldiefstal wilt gebruiken. 

 

2:45 Op plantsoenen en dergelijke komen 

1 Je mag in parken, plantsoenen, wandelplaatsen, groenstroken, en grasperken 

alleen op de wegen en paden komen. Dit verbod geldt voor parken, 

plantsoenen en dergelijke die door de gemeente worden onderhouden. Je 

mag op deze plaatsen buiten de wegen of paden komen als je daarvoor 

toestemming hebt van het college van burgemeester en wethouders. Die 

toestemming noemen we een ontheffing.  

2 Het verbod geldt niet als je werkzaamheden voor de overheid verricht. 

 

2:46 – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:47 Verbod om overlast te veroorzaken op openbare plaatsen  

1 Het is verboden op straat, in parken en andere openbare plaatsen en op 

openbaar water: 

a. andere mensen lastig te vallen door bijvoorbeeld te schreeuwen, schelden, 

uitjouwen, naroepen, vervelende opmerkingen te maken of ongewenst aan 

te raken; 

b. te vechten; 

c. te klimmen, te staan of te zitten op dingen die daarvoor niet bedoeld zijn, 

zoals beelden, monumenten, overkappingen, toiletten, voertuigen, hekken, 

verkeersborden of ander straatmeubilair; 



 

d. je zo te gedragen dat andere mensen of omwonenden daar last van 

hebben; 

e. muziek zo hard af te spelen dat andere mensen of omwonenden daar last 

van hebben. 

2 Dit tweede lid bestaat niet meer. 

3 Het verbod in de eerste alinea geldt niet in situaties waarvoor een van de 

volgende artikelen geldt: 

▪ artikel 424, 426bis of 431 van het Wetboek van Strafrecht;  

▪ artikel 5 van de Wegenverkeerswet 1994. 

 

2:48 Verbod om alcohol te drinken op bepaalde openbare plaatsen 

1 Ben je 18 jaar of ouder?21 Dan mag je in bepaalde gebieden geen alcohol 

drinken op openbare plaatsen. In die gebieden mag je ook geen open flessen, 

blikjes en andere verpakkingen met alcohol bij je hebben. Het college van 

burgemeester en wethouders bepaalt in welke gebieden dit verbod geldt.  

2 Het verbod geldt niet: 

a. op het terras van een horecabedrijf zoals bedoeld in artikel 1 van de 

Alcoholwet; 

b. op een plaats waar je van de burgmeester tijdelijk alcohol mag schenken 

volgens artikel 35 van de Alcoholwet. Deze tijdelijke toestemming noemen 

we een tapontheffing. 

3 Het is verboden om op straat, op het water of in openbare gebouwen alcohol 

te drinken als je daarbij: 

▪ de openbare orde verstoort; 

▪ overlast veroorzaakt; 

▪ de woon- en leefomgeving verstoort. 

Dit verbod geldt niet voor situaties die geregeld worden in artikel 27 van de 

Scheepvaartverkeerswet. 

 

 

 
21 Als je jonger dan 18 jaar bent, mag je sowieso geen alcohol bij je hebben of 

drinken op openbare plaatsen. Dat is een strafbaar feit. 



 

2:48a – 

Dit artikel geldt niet meer. 

 

2:48b Regels voor glazen, blikjes en plastic bekers 

1 Heb je een horecabedrijf? Dan moet je ervoor zorgen dat bezoekers geen 

glazen, blikjes, wegwerpplastic bekers of glazen flessen waar drank in zit mee 

naar buiten nemen. Dit geldt niet voor het terras van je horecabedrijf. 

2 De burgemeester kan gebieden aanwijzen waar je op straat geen glazen, 

blikjes of wegwerpplastic bekers bij je mag hebben. Dit geldt ook voor glazen 

flessen waar drank in zit of heeft gezeten. 

3 Het college van burgemeester en wethouders kan extra regels maken over de 

eerste en tweede alinea. Deze regels kunnen ook gaan over herbruikbare 

bekers waar statiegeld op zit. 

4 De burgemeester kan beslissen dat in bepaalde gebieden en perioden geen 

drank verkocht mag worden in bepaalde verpakkingen. Dit verbod geldt dan 

voor: 

▪ horecabedrijven; 

▪ winkels en slijterijen; 

▪ standplaatsen en marktkramen met een vergunning; 

▪ mensen die tijdelijk alcohol mogen schenken met een ontheffing volgens 

artikel 35 van de Alcoholwet. 

De burgemeester bepaalt om welke gebieden, perioden en verpakkingen het 

gaat. 

 

2:48c Verbod om wapens bij je te hebben 

Het is verboden om op straat voorwerpen bij je te hebben die duidelijk bedoeld 

zijn als wapen. De burgemeester bepaalt in welke gebieden dit verbod geldt. 

 

2:48d Verbod om speelgoedwapens en nepwapens bij je te hebben 

Het is verboden om speelgoedwapens of nepwapens bij je te hebben op straat of 

andere openbare plaatsen. De burgemeester bepaalt in welke gebieden en 

perioden dit verbod geldt. 

 



 

2:49 ‘Hangverbod’: verboden gedrag bij gebouwen 

1 Alleen met een goede reden mag je: 

a. in een portiek – een halletje voor een straatdeur die achteruit ligt – of poort 

zijn; 

b. in een raamkozijn zitten of tegen een raamkozijn steunen (hangen); 

c. op een drempel van een gebouw zitten of liggen. 

2 Heeft een openbaar gebouw of een gebouw met meerdere woningen – 

bijvoorbeeld flats en appartementen – een ruimte voor algemeen gebruik 

zoals hallen, gangen en trappenhuizen? Dan mag je alleen met een goede 

reden in die algemene ruimte zijn. Deze regel geldt niet voor de bewoners of 

gebruikers van het gebouw. 

 

2:50 Verbod om overlast te veroorzaken in parkeergarages, 

rijwielstallingen en andere ruimtes die voor iedereen openstaan  

Je mag alleen met een goede reden aanwezig zijn in parkeergarages, 

rijwielstallingen, hallen (portalen), bushokjes en andere ruimtes die voor 

iedereen open staan. En je houdt je in deze openbare ruimtes aan de volgende 

regels: 

a. Je gebruikt de ruimte alleen waar hij voor bedoeld is. 

b. Je bent niet vervelend voor anderen. 

c. Je maakt de ruimte en de spullen daarin niet vies. 

 

2:50a Regels voor messen en andere steekwapens 

1 Het college van burgemeester en wethouders kan beslissen dat je op 

bepaalde openbare plaatsen geen messen, dolken, zwaarden enzovoort bij je 

mag hebben. Het verbod geldt voor alle voorwerpen die je als steekwapen 

kunt gebruiken. 

2 Het verbod geldt niet als je het steekwapen goed hebt ingepakt, zodat het 

wapen niet meteen te gebruiken is. Dit geldt bijvoorbeeld als je in een winkel 

een mes koopt en je het mes in de verpakking laat zitten. 

3 Het verbod geldt niet als het voorwerp al verboden is volgens de Wet Wapens 

en Munitie. 

 



 

2:51 Regels voor het neerzetten van fietsen en bromfietsen 

Wil je jouw fiets of bromfiets22 neerzetten op een openbare plaats? Dan houd je 

je aan de volgende regels: 

1 Je mag je fiets of bromfiets niet neerzetten op plaatsen waar dit niet mag: 

▪ binnen 50 centimeter van een blindengeleidestrook; 

▪ op een plek waar minder dan 150 centimeter stoep overblijft voor mensen 

met een rollator, rolstoel, scootmobiel of kinderwagen. 

2 Je mag je fiets of bromfiets niet neerzetten op een manier die voor overlast 

zorgt: 

▪ niet tegen een raam of raamkozijn; 

▪ niet tegen een deur; 

▪ niet tegen de buitenmuur van een gebouw; 

▪ niet in de ingang van een portiek. (Een portiek is een halletje voor een 

straatdeur die achteruit ligt.) 

Let op: De regels over het neerzetten van je fiets of bromfiets tegen een 

raam(kozijn), deur, muur of in een portiek gelden alleen als de bewoner of 

gebruiker van het gebouw duidelijk heeft gemaakt dat hij dit niet wil, of als je 

hiermee de ingang blokkeert. 

 

2:52 Verbod om met je fiets of bromfiets op een markt, kermisterrein en zo 

te komen 

Is er op een terrein een markt, kermis, uitvoering, bijeenkomst of plechtigheid? 

Dan kan het voor de bezoekers vervelend zijn, als je op dat terrein fietst of met 

de fiets aan de hand loopt. Daarom kan het college van burgemeester en 

wethouders een fietsverbod geven voor zo’n terrein. In het verbod staat op 

welke plaatsen en tijden het verbod geldt. Is het verbod duidelijk bekend 

gemaakt aan de bezoekers van het terrein? Dan moet je je aan het verbod 

houden. Het verbod geldt ook voor bromfietsen. 

 

 

 
22 Wat een bromfiets is, staat in artikel 1, eerste lid onder e, van de 

Wegenverkeerswet 1994. 



 

2:53 Verbod om personen stiekem te bekijken 

1 Je mag niet in de buurt van een persoon zijn met de bedoeling die persoon 

stiekem te bekijken.  

2 Je mag niet in de buurt van een gebouw, woonwagen of woonboot zijn om 

stiekem te kijken naar een persoon in het gebouw, de woonwagen of 

woonboot. Je mag ook niet met een verrekijker of ander hulpmiddel stiekem 

kijken naar mensen in gebouwen, woonwagens of woonboten. 

 

2:54, 2:55 en 2:56 

Deze artikelen bestaan nog niet. 

 

2:57 – 

Dit artikel bestaat niet meer. 

 

2:58 Hondenpoep ruim je op 

1 Ben je met een hond op een openbare plaats? Dan zorg je ervoor dat de poep 

van de hond meteen wordt opgeruimd. 

2 Als je met een hond op stap gaat, moet je spullen bij je hebben om de 

hondenpoep op te ruimen. Bijvoorbeeld: 

▪ plastic of papieren zakjes; 

▪ een schepje; 

▪ andere geschikte opruimmiddelen. 

Als een politieagent of controleur van de gemeente23 dat vraagt, moet je laten 

zien dat je deze opruimmiddelen bij je hebt. 

3 De regels in de eerste en tweede alinea gelden niet als: 

▪ je gehandicapt bent en je een geleidehond of sociale hulphond hebt; of 

▪ je door je lichamelijke handicap de hondenpoep niet kunt opruimen. 

4 Het college van burgemeester en wethouders kan plaatsen aanwijzen waar de 

opruimplicht niet geldt. 

 

 

 
23 Een buitengewoon opsporingsambtenaar (boa). 



 

2:59 Regels voor gevaarlijke honden 

1 Laat een hond gevaarlijk of vervelend gedrag zien? Dan kan de burgemeester 

een van de volgende twee beslissingen nemen: 

a. De hond moet aan een riem zitten. 

b. De hond moet aan een riem zitten en een muilkorf om hebben. 

Je bent verplicht je aan de beslissing van de burgemeester te houden. 

2 Een riem is een riem of touw van maximaal 1,50 meter. Dat meet je van hand 

tot halsband. 

3 Moet de hond een muilkorf om? Dan gelden ook de volgende regels: 

a. De muilkort is gemaakt van sterk kunststof, leer of een combinatie daarvan. 

b. Je maakt de muilkorf met een sterke leren riem vast rond de hals van de 

hond. 

c. De hond kan de muilkorf niet afbreken, van zich afschudden of op een 

andere manier daaruit ontsnappen. 

d. De muilkorf zorgt ervoor dat de hond zijn bek maar een beetje kan 

opendoen. 

e. De muilkorf zorgt ervoor dat de hond niet kan bijten. 

f. In de muilkorf zitten geen scherpe punten of andere scherpe onderdelen. 

4 Heeft de burgemeester over je hond een beslissing uit de eerste alinea 

genomen? Dan moet je hond een identificatiechip hebben. Op de chip staat 

een uniek identificatienummer dat de overheid heeft gegeven. De chip moet je 

met een chiplezer kunnen lezen. Is een identificatiechip bij je hond 

aangebracht? Dan blijft gelden dat de hond een halsband moet dragen met 

een penning of ander herkenningsplaatje waarop staat wie het baasje van de 

hond is. 

 

2:60 Regels voor schadelijke, lastige of vervelende dieren 

1 Het college van burgemeester en wethouders kan beslissen dat op bepaalde 

plaatsen voor sommige dieren speciale regels gelden. Dat kunnen een of meer 

van de volgende regels zijn: 

a. Je mag de dieren niet aanwezig hebben. 

b. Je mag de dieren alleen aanwezig hebben als je je aan bepaalde regels 

houdt. 

c. Je mag een maximum aantal dieren aanwezig hebben. 

d. Je mag de dieren niet voeren. 



 

2 Het college van burgemeester en wethouders mag een besluit uit de eerste 

alinea alleen nemen als dat belangrijk is om overlast of schade aan de 

openbare gezondheid te voorkomen of te stoppen. 

3 Het college van burgemeester en wethouders kan goedkeuren dat jij je niet 

aan een verbod uit de eerste alinea hoeft te houden. Deze toestemming 

noemen we een ontheffing. 

4 Dit artikel geldt niet voor dieren in een inrichting als bedoeld in de Wet 

milieubeheer.24 

 

2:61 Geluidsoverlast en andere overlast door dieren 

1 Heb je een dier of zorg je voor een dier? Dan zorg je ervoor dat het dier niet 

overdreven veel storend geluid maakt voor buurtbewoners en de omgeving. 

2 Het college van burgemeester en wethouders kan beslissen dat je op bepaalde 

plaatsen geen dieren mag voeren. Het college bepaalt dan ook in welke 

periode dat verbod geldt. Het college kan een voerverbod geven in de 

volgende situaties: 

a. Door het voeren ontstaan gevaarlijke situaties in het verkeer. 

b. Door dieren ontstaan problemen door hun uitwerpselen, zoals vieze lucht 

en gladde wegen. 

c. De dieren blijven ook 's nachts op of bij de voerplaatsen en maken dan 

lawaai. 

d. Het voer trekt ook dieren aan die je liever niet wilt hebben, zoals ratten en 

meeuwen. 

e. De dieren krijgen te veel voer waardoor ze ziek kunnen worden. Dit geldt 

vooral bij kinderboerderijen en dierenweiden. 

 

2:62 Verbod om vee naar de weg te laten lopen  

Heb je vee zoals koeien, schapen, geiten, paarden, ezels of varkens? En staan 

deze dieren in een weiland of op een terrein dat niet goed is afgesloten van de 

weg? Dan moet je zorgen voor een hek of andere stevige afscheiding, zodat de 

 

 

24 De Wet milieubeheer was tot 1 januari 2024 een belangrijke milieuwet. Deze 

wet is voor het grootste deel vervangen door de nieuwe Omgevingswet. Maar 

voor een aantal regels uit deze regeling gebruiken we nog steeds woorden uit de 

oude Wet milieubeheer.  



 

dieren niet op de weg kunnen komen. 

 

2:63 –   

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:64 – 

Dit artikel bestaat niet meer. 

 

2:65 – 

Dit artikel bestaat niet meer. 

 

Paragraaf 9. Regels om het verbergen en verkopen van 

gestolen spullen (heling) te bestrijden 

2:66 Wat is een handelaar? 

Schrijven we in deze paragraaf het woord ‘handelaar’? Dan bedoelen we de 

handelaar volgens artikel 437, eerste alinea, van het Wetboek van Strafrecht. Dat 

zijn onder andere opkopers en handelaren in gebruikte goederen, auto's, 

motorfietsen, bromfietsen, fietsen, goud, edelstenen, uurwerken, 

kunstvoorwerpen en elektronische apparaten. Met elektronische apparaten 

bedoelen we foto-, film-, radio-, audio-, video-, computer- en navigatieapparatuur 

en kleine, soortgelijke elektronische apparaten. 

 

2:67 De handelaar houdt informatie bij in het Digitaal Opkopers Register 

1 De handelaar moet in het Digitaal Opkopers Registers bepaalde gegevens 

bijhouden van de spullen die hij verkoopt of op een andere manier 

overdraagt. Het gaat om de volgende gegevens: 

a. Een nummer waarmee de handelaar iedere verkochte zaak op volgorde 

nummert. 

b. De datum waarop de zaak is verkocht of afgegeven. 

c. Een omschrijving van de zaak. Als dat kan, schrijft de handelaar ook de 

soort, het merk en het nummer van de zaak op. 

d. De verkoopprijs van de zaak of andere afspraken die voor de verkoop zijn 

gemaakt. 



 

e. De naam en het adres van de persoon die de zaak heeft gekocht. 

Deze verplichting om gegevens in het Digitaal Opkopers Register bij te houden 

geldt voor gebruikte (tweedehands) spullen en zogenoemde ‘ongeregelde 

spullen’. Ongeregelde spullen zijn fietsen, brom- en snorfietsen, auto’s, auto-

onderdelen, antiek, sieraden, metalen en elektronische apparaten.  

2 Wil je deze gegevens niet bijhouden? De burgemeester kan je daar 

toestemming voor geven. Deze toestemming noemen we een vrijstelling. 

3 Beslist de burgemeester niet op tijd op je aanvraag om vrijstelling? Dan heb je 

de vrijstelling automatisch. 

 

2:68 Regels die de handelaar moet volgen volgens artikel 437 van het 

Wetboek van Strafrecht 

De handelaar of een persoon die voor hem handelt moet:  

a. Binnen drie dagen schriftelijk aan de burgemeester doorgeven: 

1°. dat hij als handelaar begint, met vermelding van zijn woonadres en het 

adres van zijn bedrijf; 

2°. dat zijn woonadres of bedrijfsadres verandert; 

3°. dat hij als handelaar stopt; 

4°. dat hij spullen kan krijgen waarvan hij denkt dat ze van een misdrijf komen 

of dat de eigenaar ze verloren is. 

b. Zijn administratie of register aan de burgemeester laten zien als de 

burgemeester daarom vraagt.  

c. Bij de hoofdingang van elk bedrijfspand een bord hebben waarop zijn naam 

en het soort bedrijf duidelijk te zien zijn. 

d. Spullen die hij heeft opgekocht pas na drie dagen doorverkopen. In die drie 

dagen moet hij de spullen bewaren zoals hij ze heeft gekregen. 

 

2:69 – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:70 Verbod om op straat spullen op te kopen 

Wil je op straat of langs de weg spullen opkopen? Dan moet je daarvoor 

toestemming vragen aan het college van burgemeester en wethouders. De 

toestemming krijg je in een juridisch document dat we vergunning noemen. 



 

Zonder deze toestemming is het verboden om op straat rond te lopen of te staan 

met de bedoeling om spullen op te kopen. 

 

Paragraaf 10. Vuurwerk afsteken en carbidschieten 

2:71 Wat is consumentenvuurwerk? 

Deze paragraaf gaat over consumentenvuurwerk. Dat is vuurwerk dat aan 

mensen mag worden verkocht voor persoonlijk gebruik. Wat 

consumentenvuurwerk precies is, staat in het Vuurwerkbesluit. 

 

2:72 – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:73 Consumentenvuurwerk afsteken tijdens de jaarwisseling 

1 Het college van burgemeester en wethouders kan verbieden dat je op een 

bepaalde plaats consumentenvuurwerk afsteekt. Het college kan dat beslissen 

als dat belangrijk is voor het voorkomen van gevaar, schade of overlast. 

2 Het is verboden consumentenvuurwerk op een openbare plaats af te steken 

als dat: 

▪ gevaarlijk kan zijn, 

▪ overlast kan veroorzaken, 

▪ schade kan veroorzaken. 

3 De verboden van dit artikel gelden niet in situaties waarvoor artikel 429, 

aanhef en onder 1˚, van het Wetboek van Strafrecht geldt. 

 

2:73a Verbod om brandbare spullen te vervoeren of op te slaan 

1 Het is verboden om kerstbomen, autobanden, vuurwerk of andere brandbare 

spullen 

▪ op straat te vervoeren; 

▪ bij je te hebben; 

▪ op te slaan; 

Dit verbod geldt als je van plan bent deze spullen in brand te steken.  

2 Het verbod geldt niet in de volgende situaties: 



 

▪ Je kunt aan een politieagent of boa laten zien dat je de spullen ergens 

anders voor nodig hebt dan om ze in brand te steken. 

▪ Je hebt vuurwerk bij je om dit af te steken tussen 31 december 18.00 uur en 

1 januari 02.00 uur. 

▪ Je hebt van de gemeente toestemming gekregen om iets te verbranden 

volgens artikel 5:34 van deze regeling. 

 

2:73b Verbod om carbid te laten knallen 

Het is verboden om tussen 1 december en 31 januari carbid25 met water of 

vergelijkbare stoffen te laten knallen. 

 

Paragraaf 11. Regels om drugsoverlast tegen te gaan 

2:74 Verbod om in het openbaar drugs te verkopen 

Het is verboden om op een openbare plaats te zijn als je duidelijk van plan bent 

om drugs26 te verkopen, af te leveren, aan te bieden of te kopen. Dit geldt ook als 

je anderen hierbij wilt helpen of bemiddelen. Het maakt niet uit of er wel of niet 

voor de drugs betaald wordt. Naast dit verbod gelden ook altijd de regels van de 

Opiumwet. 

 

2:74a Verbod om in het openbaar drugs te gebruiken 

Het is verboden om op straat, een plein, een andere openbare plaats, of in een 

gebouw waar iedereen mag komen: 

▪ drugs te gebruiken; 

▪ drugs aan iemand toe te dienen; 

▪ voorbereidingen te treffen om drugs te gebruiken; 

▪ spullen bij je te hebben die je nodig hebt voor het gebruik van drugs. 

 

 

 

25 Carbid (calciumacetylide) is een stof die samen met water een gas 

(acetyleengas) vormt dat kan ontploffen 
26 Met drugs bedoelen we middelen als bedoeld in de artikelen 2 of 3 van de 

Opiumwet of middelen die daarop lijken. 



 

Paragraaf 12. Bijzondere bevoegdheden van de 

burgemeester  

2:75 – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

2:76 Veiligheidsrisicogebieden 

1 De burgemeester mag volgens artikel 151b van de Gemeentewet beslissen, 

dat een gebied een zogenoemd veiligheidsrisicogebied is. De burgemeester 

mag dat alleen doen als er wapens in het gebied zijn en daardoor de openbare 

orde verstoord is of er serieus gevaar voor de openbare orde is. 

2 Is een gebied door de burgemeester aangewezen als veiligheidsrisicogebied? 

Dan geldt dat ook voor de gebouwen in dat gebied die voor iedereen 

toegankelijk zijn en de bij die gebouwen horende grond. Voorbeelden van dit 

soort gebouwen zijn: winkels, horecabedrijven, bioscopen, bibliotheken en het 

gemeentehuis. 

 

2:77 Cameratoezicht op openbare plaatsen 

1 De burgemeester mag volgens artikel 151c van de Gemeentewet beslissen dat 

voor een bepaalde tijd camera's worden geplaatst. Deze camera's zijn voor het 

toezicht op openbare plaatsen en andere plaatsen die voor iedereen 

toegankelijk zijn. 

2 Voordat de burgemeester camera's mag plaatsen, moet de gemeenteraad 

daar toestemming voor geven. Is er grote spoed? Dan mag de burgemeester 

de camera's meteen plaatsen. De gemeenteraad moet dan in de 

eerstvolgende vergadering de plaatsing van de camera's goedkeuren. 

 

2:78 Verbod om in een gebied te komen (gebiedsontzeggingen) 

De burgemeester kan je verbieden om in bepaalde gebieden te komen. In het 

verbod staat op welke wegen en plaatsen je niet mag komen en op welke tijden 

dat geldt. Je mag dan niet in die gebieden zijn, behalve als je in het openbaar 

vervoer zit. De burgemeester kan zo'n verbod alleen geven als dat belangrijk is 

voor de openbare orde of het voorkomen van seksueel grensoverschrijdend 

gedrag. 

 



 

2:79 Woonoverlast volgens artikel 151d van de Gemeentewet 

1 Heb, huur, gebruik of verhuur je een woning? Dan zorg je ervoor dat 

buurtbewoners niet bij herhaling ernstige overlast ervaren van gedrag van jou 

of van andere mensen vanuit die woning. Dit geldt ook voor gedrag vanaf de 

grond bij de woning of een plaats vlakbij de woning.  

2 Overtreed je de eerste alinea van dit artikel? En is de overlast voor de 

buurtbewoners ernstig en herhaalde malen gebeurd? Dan kan de 

burgemeester een juridische maatregel nemen om de overtreding te 

beëindigen of ongedaan te maken. Deze maatregel is de zogenoemde last 

onder bestuursdwang. 

3 Een last onder bestuursdwang is in ieder geval mogelijk bij de volgende 

vormen van overlast, als de overlast ernstig is en herhaalde malen is gebeurd: 

a. overlast van geluid of geur; 

b. overlast van dieren; 

c. overlast van personen die tijdelijk in een woning of op de grond van een 

woning aanwezig zijn, zoals bezoekers; 

d. overlast door vervuiling of verwaarlozing van een woning of de grond bij 

een woning; 

e. het intimideren (bang maken) van andere mensen vanuit een woning of 

vanaf de grond bij een woning. 

 

2:80 De burgemeester kan voor publiek openstaande gebouwen sluiten 

1 De burgemeester kan voor het publiek openstaande gebouwen geheel of 

gedeeltelijk sluiten. Voorbeelden van dit soort gebouwen zijn: winkels, 

horecabedrijven, bioscopen en bibliotheken. De sluiting geldt ook voor het 

terrein dat bij het gebouw hoort. 

2 De burgemeester kan in de volgende situaties voor het publiek openstaande 

gebouwen geheel of gedeeltelijk sluiten: 

▪ De sluiting is belangrijk voor de openbare orde. 

▪ De sluiting voorkomt of vermindert overlast. 

▪ De sluiting voorkomt of vermindert een negatieve invloed op de woon- en 

leefsituatie van mensen. 

3 Heb je een besluit gekregen waarin staat dat de burgemeester jouw gebouw 

sluit? Dan moet je het goedvinden dat iemand van de gemeente een bericht 



 

over de sluiting aan het gebouw vastmaakt. De gemeente doet dat op een plek 

die goed te zien is. Tijdens de sluiting moet je dat bericht laten zitten. 

4 Als een gebouw is gesloten, mag je er niet naar binnen. Je mag ook niet binnen 

zijn of andere mensen binnenlaten zonder toestemming van de 

burgemeester. 

5 De burgemeester kan een besluit tot sluiting terugnemen als aan de volgende 

twee voorwaarden is voldaan: 

▪ er zijn nieuwe feiten of omstandigheden waardoor de sluiting niet meer 

nodig is; 

▪ er zijn voldoende garanties dat de eerdere negatieve situatie niet 

terugkomt. 

6 Dit artikel geldt niet voor situaties waarvoor artikel 2:30 van deze regeling of 

artikel 13b van de Opiumwet geldt. 

 

2:81 Regels voor bepaalde bedrijfsactiviteiten 

1 In dit artikel gebruiken we de volgende woorden: 

a. Bedrijfsmatige activiteit: werk dat je doet als ondernemer of bedrijf. Dit geldt 

niet voor horecabedrijven die volgens artikel 3 van de Alcoholwet een 

vergunning moeten hebben. En ook niet voor seksbedrijven die volgens 

artikel 3:4 een vergunning moeten hebben. 

b. Beheerder: de persoon die door de ondernemer is aangewezen om de 

dagelijkse leiding over de bedrijfsactiviteit te hebben. 

c. Ondernemer: de persoon die voor eigen rekening en risico de 

bedrijfsactiviteit uitvoert. Dit kan ook de bestuurder van een bedrijf zijn, of 

iemand die het bedrijf mag vertegenwoordigen. 

2 De burgemeester kan bepaalde bedrijfsactiviteiten aanwijzen waarvoor je 

toestemming moet hebben. De burgemeester kan ook gebieden of gebouwen 

aanwijzen waar je voor bedrijfsactiviteiten toestemming moet hebben. De 

burgemeester mag dit doen als dat belangrijk is voor: 

▪ een prettige situatie om in te wonen en te leven; 

▪ de openbare orde en veiligheid; 

▪ het voorkomen dat deze zaken worden verstoord. 

3 Heeft de burgemeester een bedrijfsactiviteit of gebied aangewezen zoals 

bedoeld in de tweede alinea? Dan mag je die activiteit niet uitvoeren zonder 



 

toestemming van de burgemeester. Die toestemming noemen we een 

vergunning. 

4 Om een vergunning te krijgen, moet je als ondernemer een formulier invullen 

dat de burgemeester heeft gemaakt. In dat formulier moet je in ieder geval de 

volgende informatie geven: 

a. voor welke activiteit je toestemming vraagt; 

b. wie jij bent en wie de beheerder is (met een geldig identiteitsbewijs); 

c. het adres en telefoonnummer van het bedrijf; 

d. het nummer waaronder je bedrijf bij de Kamer van Koophandel staat 

ingeschreven; 

e. als dat nodig is: papieren waaruit blijkt dat jij en de beheerder in Nederland 

mogen verblijven; 

f. als dat nodig is: papieren waaruit blijkt dat jij en de beheerder in Nederland 

mogen werken; 

g. papieren waaruit blijkt dat je het gebouw of terrein mag gebruiken; 

h. een verklaring omtrent gedrag van jou en de beheerder. 

5 Naast de redenen in artikel 1:8 kan de burgemeester ook in de volgende 

situaties de vergunning weigeren: 

a. De activiteiten zijn slecht voor de leefbaarheid in het gebied. 

b. Jij of de beheerder zijn in het verleden veroordeeld voor strafbare feiten. 

c. De burgemeester denkt dat de werkelijke situatie anders zal zijn dan wat je 

in je aanvraag schrijft. 

d. Je hebt niet alle informatie gegeven die in alinea 4 staat. 

e. Er zijn aanwijzingen dat er mensen zullen werken die dat volgens de wet27 

niet mogen. 

f. De activiteiten passen niet in het omgevingsplan of de Wet milieubeheer. 

6 Verandert er iets in je bedrijf waardoor de informatie in je vergunning niet 

meer klopt? Dan moet je dat als ondernemer zo snel mogelijk aan de 

burgemeester vertellen. De burgemeester geeft je dan een aangepaste 

vergunning als je bedrijf nog steeds aan de regels voldoet. 

7 Is de ondernemer of beheerder niet in het bedrijf aanwezig? Dan mag het 

bedrijf niet open zijn voor bezoekers. 

 

 
27 Met ‘wet’ bedoelen we hier de Wet arbeid vreemdelingen en de 

Vreemdelingenwet 2000. 



 

8 De ondernemer of de beheerder moet ervoor zorgen dat er in het bedrijf geen 

strafbare feiten gebeuren. 

9 De burgemeester kan je vergunning tijdelijk of voor altijd intrekken of 

veranderen in de volgende situaties: 

a. Jij of de beheerder zijn veroordeeld voor strafbare feiten. 

b. Er gebeuren strafbare feiten die met het bedrijf te maken hebben en jij of 

de beheerder doen daar niets tegen. 

c. Er gebeuren strafbare feiten in het bedrijf of die zijn daar gebeurd. 

d. Er zijn aanwijzingen dat er mensen werken die dat volgens de wet niet 

mogen. 

e. Je bent gestopt met het bedrijf of je hebt de activiteiten veranderd. 

f. De werkelijke situatie is anders dan wat in je vergunning staat. 

10 De burgemeester kan je bedrijf sluiten als: 

▪ je je niet aan de regels van je vergunning houdt; 

▪ je geen vergunning hebt terwijl dat wel moet; 

▪ een van de situaties uit alinea 9 geldt. 

11 Als de burgemeester je bedrijf sluit, plakt de gemeente een bericht over de 

sluiting op je bedrijf. Dat gebeurt op een plek die goed te zien is. 

12 Je moet toestaan dat het bericht over de sluiting wordt opgeplakt en blijft 

zitten zolang de sluiting duurt. 

13 Als je bedrijf is gesloten, mag niemand naar binnen. 

14 De burgemeester kan de sluiting opheffen als aan de volgende twee 

voorwaarden is voldaan: 

▪ er zijn nieuwe feiten of omstandigheden waardoor de sluiting niet meer 

nodig is; 

▪ er zijn voldoende garanties dat de eerdere negatieve situatie niet 

terugkomt. 

15 Had je al een bedrijf voordat de burgemeester besloot dat bedrijven zoals dat 

van jou een vergunning moeten hebben? Dan mag je nog drie maanden 

zonder vergunning doorgaan. Maar deze uitzondering stopt eerder als de 

burgemeester je vergunningaanvraag afwijst of je vergunning intrekt. 

16 Beslist de burgemeester niet op tijd op je aanvraag? Dan krijg je niet 

automatisch toestemming. 



 

Hoofdstuk 3 

Regels over seksbedrijven en meer van zulke 

onderwerpen 

Paragraaf 1. Algemene bepalingen 

3:1 De betekenis van een aantal woorden uit dit hoofdstuk 

Als we in dit hoofdstuk een woord uit de volgende tabel gebruiken, dan heeft dat 

woord de betekenis die in de tabel staat: 

Woord Betekenis 

Seksbedrijf Een bedrijf waarin sekswerkers werken of een bedrijf dat 

tegen betaling erotisch-pornografische optredens, films en 

dergelijke laat zien. De volgende bedrijven zijn in ieder geval 

een seksbedrijf: sekswerkbedrijf, seksbioscoop, 

seksautomatenhal, sekstheater en parenclub. 

Sekswerker Een persoon die tegen betaling seks aanbiedt of uitvoert. 

Sekswerkbedrijf Een bedrijf waar sekswerk plaatsvindt. Sekswerk betekent 

tegen betaling seks aanbieden of uitvoeren. Een erotische 

massagesalon is ook een sekswerkbedrijf. 

Escortbedrijf 

(escortservice) 

Een sekswerkbedrijf waarbij de sekswerker niet in de 

bedrijfsruimte van het bedrijf werkt, maar ergens anders zoals 

bij de klant thuis of in een hotel. 

Sekswinkel Een winkel die vooral erotisch-pornografische spullen 

verkoopt of verhuurt. 

Exploitant De persoon of personen die een seksbedrijf of escortbedrijf 

runnen (exploiteren). Deze persoon of personen kunnen een 

mens of een rechtspersoon (zoals een besloten 

vennootschap) zijn. Is de exploitant een rechtspersoon? Dan 

zijn de persoon of personen die de rechtspersoon mogen 

vertegenwoordigen ook de exploitant.  

Beheerder De persoon of personen die de directe feitelijke leiding 

uitvoeren in een seksbedrijf of escortbedrijf. Een 

rechtspersoon kan geen beheerder zijn; de beheerder is altijd 

een mens of meerdere mensen. 



 

Woord Betekenis 

Bezoeker De persoon een seksbedrijf bezoekt (daar aanwezig is), met 

uitzondering van: 

1. de exploitant; 

2. de beheerder; 

3. de sekswerker; 

4. het personeel dat in het seksbedrijf werkt; 

5. toezichthouders die zijn aangewezen volgens artikel 6.2 

van deze regeling; 

6. andere personen die om dringende redenen in het 

seksbedrijf moeten zijn. 

7.  

3:2 Het voor dit hoofdstuk bevoegde bestuursorgaan 

Als we in dit hoofdstuk ‘de gemeente’ schrijven, bedoelen we het college van 

burgemeester en wethouders. Het college is namelijk bevoegd om voor de 

gemeente de beslissingen te nemen die in dit hoofdstuk staan. Gaat het echter 

over voor het publiek openstaande gebouwen en daarbij behorende terreinen 

als bedoeld in artikel 174 van de Gemeentewet? Dan is de burgemeester het 

bevoegde bestuursorgaan. 

 

3:3 Extra regels voor de bevoegdheden van de gemeente 

De gemeente mag extra regels maken voor de bevoegdheden die de gemeente 

volgens dit hoofdstuk heeft. De gemeente mag dat doen als dat belangrijk is voor 

de openbare orde en de belangen genoemd in de tweede alinea van artikel 3:13 

van deze regeling. 

 

Paragraaf 2. Seksbedrijven, straatsekswerk, sekswinkels en 

dergelijke 

3:4 Voor een seksbedrijf moet je toestemming van de gemeente hebben 

1 Je mag een seksbedrijf of escortbedrijf niet zonder toestemming van de 

gemeente runnen of veranderen. De toestemming krijg je in een juridisch 

document dat we vergunning noemen. 

2 Vraag je toestemming aan de gemeente? Dan moet je vertellen wat voor soort 

seksbedrijf je wilt beginnen, bijvoorbeeld een seksbioscoop, sekswerkbedrijf of 



 

erotische massagesalon. Ook moet je in ieder geval de volgende gegevens en 

documenten geven: 

a. je persoonsgegevens als exploitant; 

b. de persoonsgegevens van de beheerder, als die er is; 

c. het nummer waaronder je bedrijf bij de Kamer van Koophandel staat 

ingeschreven; 

d. heeft de gemeente in de laatste vijf jaar een aanvraag van jou voor een 

seksbedrijf of escortbedrijf afgewezen? Of heeft de gemeente in die tijd een 

vergunning van jou voor een seksbedrijf of escortbedrijf teruggenomen? 

Dan moet je dat vertellen; 

e. het adres van het seksbedrijf of escortbedrijf; 

f. het vaste telefoonnummer dat je in advertenties voor het seksbedrijf gaat 

gebruiken; 

g. een geldig identiteitsbewijs volgens de Wet op de identificatieplicht; 

h. je verblijfstitel als dat voor jou geldt; 

i. een kort geleden gegeven verklaring van de Belastingdienst waarin staat dat 

je je belasting betaalt; 

j. bewijs dat je de ruimtes voor het seksbedrijf of escortbedrijf mag gebruiken; 

k. een kaart van de omgeving waarop je laat zien waar het seksbedrijf komt, 

als dat voor jou geldt. Op de kaart moet je een pijl tekenen die naar het 

noorden wijst, zodat de gemeente kan zien hoe het gebouw ligt. Ook moet 

je op de kaart zetten wat de afstanden betekenen, bijvoorbeeld dat 1 

centimeter op de kaart in het echt 10 meter is; 

l. een plattegrond van het seksbedrijf, als dat voor jou geldt. Ook op de 

plattegrond moet je zetten wat de afstanden betekenen; 

m. een bedrijfsplan zoals bedoeld in artikel 3:15. 

3 In de vergunning moet in ieder geval het volgende staan: 

a. de persoonsgegevens van de exploitant; 

b. de persoonsgegevens van de beheerder, als die er is; 

c. wat voor soort seksbedrijf het is, bijvoorbeeld een seksbioscoop, 

sekswerkbedrijf of erotische massagesalon; 

d. het adres waar je het seksbedrijf of escortbedrijf runt; 

e. het vaste telefoonnummer dat in advertenties voor de seksinrichting wordt 

gebruikt; 

f. de regels en grenzen die aan de vergunning verbonden zijn; 

g. het nummer van de vergunning. 



 

4 Als exploitant moet je ervoor zorgen dat: 

▪ de vergunning of een kopie daarvan in het seksbedrijf ligt en dat iedereen 

die kan zien; 

▪ aan de buitenkant van het seksbedrijf duidelijk te zien is dat je een 

vergunning hebt. 

5 Beslist de gemeente niet op tijd op de aanvraag om toestemming? Dan krijg je 

niet automatisch toestemming. 

 

3:4a Je mag geen minderjarigen of mensen zonder geldige verblijfspapieren 

laten werken 

Als exploitant mag je geen sekswerker voor of bij je laten werken die: 

a. jonger dan 21 jaar is; 

b. in Nederland verblijft of werkt terwijl dat volgens de Vreemdelingenwet niet 

mag. 

 

3:5 Eisen die gelden voor exploitant en beheerder van seksbedrijven 

1 De gemeente stelt de volgende eisen aan exploitanten en beheerders van 

seksbedrijven: 

a. Ze staan niet onder curatele. (Je staat onder curatele als de rechter iemand 

anders – de curator – heeft aangewezen om jouw geldzaken en contracten 

te regelen. Je mag daarover dan niet zelf beslissen.) 

b. Ze zijn niet ontzet uit de ouderlijke macht of de voogdij. 

c. Ze zijn het verleden niet veroordeeld voor strafbare feiten. 

d. Ze zijn minimaal 21 jaar oud. 

2 Naast de eisen uit de eerste alinea van dit artikel, stelt de gemeente de 

volgende eisen aan exploitanten en beheerders van seksbedrijven: 

a. Ze zijn niet met toepassing van artikel 37 van het Wetboek van Strafrecht in 

een psychiatrisch ziekenhuis geplaatst of met toepassing van artikel 37a van 

het Wetboek van Strafrecht ter beschikking gesteld. 

b. Ze zijn niet binnen de laatste vijf jaar onherroepelijk veroordeeld tot een 

onvoorwaardelijke vrijheidsstraf van zes maanden of meer. Het gaat dan 

om een veroordeling door: 

▪ de rechter in Nederland; 

▪ de rechter in het Caribisch deel van het Koningrijk der Nederlanden: 

o de drie openbare lichamen Bonaire, Saba en Sint-Eustatius; 



 

o de landen Aruba, Curaçao en Sint Maarten;  

▪ andere rechters als het gaat om een veroordeling voor een misdrijf 

waarvoor volgens Nederlands recht een bevel tot voorlopige hechtenis28 

gegeven mag worden. 

c. Ze hebben voor het overtreden van bepaalde wetten29 in de afgelopen 5 

jaar niet twee of meer keer een definitieve straf gekregen van: 

▪ een boete van 500 euro of meer, of 

▪ een andere hoofdstraf volgens artikel 9, eerste lid, onder a van het 

Wetboek van Strafrecht.  

3 De volgende situaties gelden ook als een veroordeling bedoeld in de tweede 

alinea van dit artikel: 

a. Vrijwillige betaling van een bedrag als bedoeld in artikel 74, tweede lid 

onder a van het Wetboek van Strafrecht of artikel 76, derde lid onder a van 

de Algemene wet inzake rijksbelastingen, als het bedrag 375 euro of meer 

bedraagt.  

b. Een bevel tot tenuitvoerlegging van een voorwaardelijke straf. 

4 De periode van vijf jaar uit de tweede alinea begint te lopen op de volgende 

momenten: 

a. bij de weigering van een vergunning: op de dag die vijf jaar voor de 

beslissing op de aanvraag ligt;  

 

 

28 Het bevel dat wordt gegeven volgens artikel 67, eerste lid, van het Wetboek 

van Strafvordering. 
29 We bedoelen deze wetten: 

1°. bepalingen gesteld bij of krachtens de Alcoholwet, de Opiumwet, de 

Vreemdelingenwet en de Wet arbeid vreemdelingen; 

2°. de artikelen 137c tot en met 137g, 140, 240b, 242 tot en met 249, 252, 250a 

(oud), 273f, 300 tot en met 303, 416, 417, 417bis, 426, 429quater en 453 van 

het Wetboek van Strafrecht; 

3°. de artikelen 8 en 162, derde lid, alsmede artikelen 6 juncto artikel 8 en artikel 

163 van de Wegenverkeerswet 1994;  

4°. de artikelen 1, onder a, b en d , 13, 14, 27 en 30b van de Wet op de 

Kansspelen; 

5°. de artikelen 2 en 3 van de Wet op de weerkorpsen;  

6°. de artikelen 54 en 55 van de Wet wapens en munitie; 

7°. artikel 69 van de Algemene wet inzake rijksbelasting. 



 

b. bij de intrekking van een vergunning: op de dag die vijf jaar voor de 

intrekking ligt. 

5 De exploitant of de beheerder zijn binnen de laatste vijf jaar geen exploitant of 

beheerder geweest van een seksbedrijf of escortbedrijf dat door de gemeente 

voor ten minste een maand is gesloten, of waarvan de vergunning bedoeld in 

artikel 3:4, eerste lid, is ingetrokken. Dit geldt niet als je duidelijk kunt maken 

dat dit niet de schuld was van de exploitant of beheerder. 

 

3:6 Sluitingstijden voor seksbedrijven 

1 Het is verboden om een seksbedrijf voor bezoekers open te hebben en 

bezoekers toe te laten of te laten blijven tussen 24.00 en 06.00 uur. De 

gemeente kan hier wel een uitzondering op maken. Deze uitzondering 

noemen we een ontheffing. 

2 Krijg je een ontheffing voor de periode tussen 24.00 en 06.00 uur? Dan gelden 

er toch grenzen voor het moment waarop je geen nieuwe bezoekers meer 

mag binnenlaten: 

▪ van zondag op maandag tot en met donderdag op vrijdag mag je na 01.00 

uur geen nieuwe bezoekers meer binnenlaten; 

▪ van vrijdag op zaterdag en van zaterdag op zondag mag je na 02.00 uur 

geen nieuwe bezoekers meer binnenlaten. 

3 Tijdens de sluitingstijden mag het seksbedrijf geen bezoekers toelaten of 

aanwezig laten zijn. Voor bezoekers zelf is het ook verboden om tijdens de 

sluitingstijden in het seksbedrijf te zijn. Met sluitingstijden bedoelen we ook de 

tijdelijke sluitingstijden van artikel 3:7. 

4 De eerste drie alinea's van dit artikel gelden niet voor situaties die al waren 

geregeld in de Wet milieubeheer, zoals die wet gold vlak voordat de 

Omgevingswet in werking trad. 

 

3:7 Tijdelijk andere sluitingstijden voor seksbedrijven of een gehele sluiting 

1 De gemeente kan beslissen dat: 

a. voor seksbedrijven tijdelijk andere sluitingstijden gelden dan die van artikel 

3:6; 

b. een seksbedrijf gesloten moet worden. Die sluiting kan tijdelijk of blijvend 

zijn en geheel of gedeeltelijk. 

De gemeente kan dat beslissen als: 



 

▪ dit belangrijk is voor de openbare orde en de belangen die in de derde 

alinea van artikel 3:13 staan; of als  

▪ het seksbedrijf zich niet houdt aan de regels van dit hoofdstuk. 

2 Neemt de gemeente een besluit uit de eerste alinea van dit artikel? Dan wordt 

dat besluit aan de exploitant per post toegezonden of persoonlijk uitgereikt. 

Het besluit wordt ook gepubliceerd in het elektronisch Gemeenteblad.  

 

3:8 Exploitant en beheerder seksbedrijf zijn aanwezig en houden toezicht 

1 Het seksbedrijf mag alleen open zijn voor bezoekers als de exploitant of 

beheerder in het bedrijf aanwezig is. 

2 De exploitant en beheerder moeten steeds toezicht houden in het seksbedrijf. 

Zij zorgen er in ieder geval voor dat in het seksbedrijf: 

▪ geen strafbare feiten30 gebeuren; 

▪ geen sekswerkers werken die dat volgens de Wet arbeid vreemdelingen of 

de Vreemdelingenwet niet mogen. 

 

3:9 Straatsekswerk: alleen toegestaan op aangewezen plaatsen en tijden 

1 Het college van burgemeester en wethouders wijst bepaalde wegen en 

gebieden aan waar sekswerk is toegestaan. Ook bepaalt het college de tijden 

waarop daar sekswerk mag plaatsvinden. Buiten deze aangewezen plaatsen 

en tijden is het verboden om op welke manier dan ook te proberen 

voorbijgangers over te halen om gebruik te maken van de diensten van een 

sekswerker. Dit geldt voor alle manieren waarop je dat zou kunnen doen, 

zoals door bepaalde gebaren te maken, iets te zeggen of door je op een 

bepaalde manier te gedragen.  

2 Een politieagent kan iemand bevelen om direct weg te gaan als dat nodig is 

om het verbod uit de eerste alinea te handhaven. 

 

 
30 Dit geldt voor alle strafbare feiten, maar zeker ook voor de strafbare feiten in: 

▪ de Opiumwet; 

▪ de Wet wapens en munitie; 

▪ de volgende titels van het Tweede Boek van het Wetboek van Strafrecht: XIV 

(misdrijven tegen de zeden), XVIII (misdrijven tegen de persoonlijke vrijheid), 

XX (mishandeling), XXII (diefstal) en XXX (heling).  



 

3 Een politieagent kan ook iemand wegsturen van de aangewezen wegen en 

gebieden tijdens de vastgestelde tijden als dat nodig is voor de openbare orde 

of voor de belangen die in artikel 3:13, derde alinea staan. 

4 De burgemeester kan iemand voor een bepaalde tijd verbieden om op de 

aangewezen wegen en gebieden te komen tijdens de vastgestelde tijden. De 

burgemeester kan dit verbod geven aan personen die al eerder door de politie 

zijn weggestuurd volgens de derde alinea. Dit verbod geldt niet als iemand in 

het openbaar vervoer zit. 

5 Als de persoonlijke situatie van iemand dat noodzakelijk maakt, moet de 

burgemeester het verbod uit de vierde alinea minder streng maken.  

 

3:10 Sekswinkels 

De gemeente mag sekswinkels verbieden in bepaalde gebieden of delen van de 

gemeente. De gemeente mag dat alleen doen als dat belangrijk is voor: 

▪ de openbare orde 

▪ de woon- en leefomgeving. 

 

3:11 Tentoonstellen, aanbieden en aanbrengen van erotisch-pornografisch 

materiaal 

1 De eigenaar of iemand anders die recht heeft op een gebouw31 of stuk grond 

mag daar geen erotisch-pornografisch materiaal openlijk: 

▪ laten zien (tentoonstellen); 

▪ aanbieden; 

▪ opplakken of op een andere manier vastmaken. 

Met erotisch-pornografisch materiaal bedoelen we spullen, teksten, 

aankondigingen, gedrukte of geschreven stukken, afbeeldingen en 

vergelijkbare dingen met een erotisch-pornografische karakter. 

2 Het verbod van de eerste alinea geldt alleen als: 

a. de gemeente de eigenaar of rechthebbende heeft laten weten dat de 

manier waarop het materiaal wordt getoond, de openbare orde of de 

woon- en leefomgeving in gevaar brengt; 

 

 
31 Met ‘grond of een gebouw’ bedoelen we alle onroerende zaken. 



 

b. de eigenaar of rechthebbende zich niet houdt aan de regels die de 

gemeente heeft gemaakt om de openbare orde of de woon- en 

leefomgeving te beschermen. 

3 Het verbod van de eerste alinea geldt niet voor situaties die beschermd 

worden door het recht op vrijheid van meningsuiting uit de Grondwet. 

 

 

Paragraaf 3. Beslistermijn toestemming seksbedrijf en redenen 

om geen toestemming te geven 

3:12 Hoe lang mag de gemeente erover doen om te beslissen op een aanvraag? 

1 Als je volgens artikel 3:4, eerste alinea, toestemming vraagt voor een 

seksbedrijf, dan heeft de gemeente twaalf weken om te beslissen. Deze 

termijn begint op de dag nadat de gemeente je aanvraag heeft ontvangen.  

2 Als de gemeente meer tijd nodig heeft, mag zij de beslistermijn één keer 

verlengen. Deze verlenging mag niet langer dan twaalf weken duren.  

3 De regels uit de eerste twee alinea’s van dit artikel gelden in plaats van de 

eerste alinea van artikel 1:2 van deze regeling. 

 

3:13 Wanneer wijst de gemeente een aanvraag voor een seksbedrijf af? 

1 De gemeente wijst de aanvraag om toestemming voor een seksbedrijf af als:  

a. de exploitant of de beheerder van het seksbedrijf niet voldoet aan de eisen 

van artikel 3:5 van deze regeling;  

b. het beginnen of runnen (de exploitatie) van het seksbedrijf in strijd is met 

het omgevingsplan. 

c. er aanwijzingen zijn dat in het seksbedrijf mensen werken of gaan werken 

terwijl dat niet mag volgens: 

▪ artikel 273f van het Wetboek van Strafrecht; 

▪ de Wet arbeid vreemdelingen; 

▪ de Vreemdelingenwet. 

2 De gemeente kan de aanvraag om toestemming voor een seksbedrijf afwijzen 

als: 

a. het bedrijfsplan niet voldoet aan de eisen in artikel 3:15, eerste en tweede 

alinea; 



 

b. het onvoldoende waarschijnlijk is dat de exploitant zich zal houden aan de 

verplichtingen uit artikel 3:16. 

3 De gemeente kan de aanvraag om toestemming voor een seksbedrijf ook 

afwijzen als dat belangrijk is voor: 

a. het voorkomen of beperken van overlast; 

b. de bescherming van de woon- en leefomgeving; 

c. de veiligheid van personen of spullen en andere bezittingen32; 

d. de verkeersvrijheid of verkeersveiligheid; 

e. de gezondheid of het voorkomen van seksueel grensoverschrijdend gedrag; 

f. de arbeidsomstandigheden van de sekswerker. 

4 De gemeente kan de aanvraag om toestemming voor een seksbedrijf tot slot 

ook afwijzen volgens artikel 1:8 van deze regeling. En de gemeente kan 

volgens artikel 3:9, eerste alinea besluiten om bepaalde gebieden niet aan te 

wijzen voor sekswerk. 

 

3:14 Wanneer de gemeente toestemming voor een seksbedrijf terugneemt 

1 De gemeente neemt de toestemming voor een seksbedrijf in ieder geval in de 

volgende situaties terug: 

a. Bij de aanvraag zijn foute of onvolledige gegevens verstrekt. En met de 

juiste gegevens zou de gemeente een andere beslissing hebben genomen. 

b. De vergunning is gegeven in strijd met wettelijke regels. 

c. De vergunninghouder runt het bedrijf niet zelf. 

d. De vergunninghouder houdt zich niet aan de regels van artikel 3:15 of 

artikel 3:16, eerste alinea of tweede alinea onder b1. 

e. Het is aannemelijk dat de vergunninghouder of beheerder betrokken is bij 

ernstige voorvallen in of vanuit het seksbedrijf. Of ze zijn hierbij ernstig 

nalatig geweest. Daardoor is het voor de openbare orde of veiligheid 

gevaarlijk als de vergunning blijft gelden. 

f. De vergunninghouder of beheerder voldoet niet meer aan de eisen van 

artikel 3:5, eerste of tweede alinea. 

g. De vergunninghouder vraagt zelf om de vergunning in te trekken. 

 

 
32 Met spullen en andere bezittingen bedoelen we wat juristen ‘goederen’ 

noemen: alle zaken en alle vermogensrechten (artikel 1 van Boek 3 van het 

Burgerlijk Wetboek). 



 

2 De gemeente kan de toestemming voor een seksbedrijf in de volgende 

situaties ook terugnemen: 

a. De vergunninghouder houdt zich niet aan de extra regels of grenzen die bij 

de vergunning horen. 

b. De regels of omstandigheden zijn veranderd. Of de gemeente denkt er 

anders over. Daardoor vindt de gemeente de bescherming van bepaalde 

belangen nu belangrijker dan het belang van de vergunninghouder om de 

vergunning te houden. 

c. De vergunninghouder houdt zich niet aan de extra regels die volgens artikel 

3:3 zijn gemaakt. 

d. De vergunninghouder houdt zich niet aan de maatregelen die in het 

bedrijfsplan staan. 

e. Er zijn in het seksbedrijf dingen gebeurd die laten zien dat de vergunning 

een gevaar kan zijn voor: 

▪ de woon- en leefomgeving; 

▪ de veiligheid, hygiëne of gezondheid van de mensen die er werken of op 

bezoek komen. 

f. De exploitant of beheerder maakt het moeilijk om te controleren of de 

regels uit dit hoofdstuk worden nageleefd. 

g. De exploitant of beheerder plegen strafbare feiten in het seksbedrijf. Of zij 

staan toe dat anderen daar strafbare feiten plegen. 

h. In het seksbedrijf werkt een sekswerker die geen geldige verblijfsvergunning 

heeft om te werken. 

i. In het seksbedrijf werkt een sekswerker die jonger is dan 21 jaar. 

j. De vergunning is al minstens zes maanden niet gebruikt. 

 

Paragraaf 4. Bedrijfsplan en andere verplichtingen 

3:15 Wat moet er in het bedrijfsplan staan? 

1 Een seksbedrijf moet een bedrijfsplan hebben. In dat plan moet in ieder geval 

staan welke maatregelen de exploitant neemt voor: 

a. een goede hygiëne; 

b. de bescherming van de gezondheid, veiligheid en het recht op eigen keuzes 

van de sekswerkers; 

c. de bescherming van de gezondheid van de klanten; 

d. het voorkomen van strafbare feiten. 



 

2 De maatregelen voor hygiëne en de bescherming van sekswerkers (punten a 

en b hierboven) moeten ervoor zorgen dat: 

a. de hygiëne voldoet aan wat in deze sector gebruikelijk is en dat dit te 

controleren is; 

b. duidelijk en controleerbaar is hoe de exploitant zorgt voor gezonde en 

veilige werkomstandigheden; 

c. er altijd voldoende condooms met een CE-markering in de werkruimtes 

liggen; 

d. er in de werkruimtes voor de sekswerkers een goed werkend alarmsysteem 

is; 

e. een sekswerker zich regelmatig kan laten onderzoeken op seksueel 

overdraagbare aandoeningen en goed geïnformeerd is over de 

mogelijkheden voor zo'n onderzoek; 

f. een sekswerker niet gedwongen wordt om naar een dokter te gaan; 

g. een sekswerker zelf mag kiezen welke dokter hij of zij wil bezoeken; 

h. een sekswerker klanten en diensten mag weigeren zonder dat dit gevolgen 

heeft voor het werk; 

i. een sekswerker mag weigeren om alcohol of drugs te gebruiken zonder dat 

dit gevolgen heeft voor het werk; 

j. de beheerder voldoende is opgeleid in het omgaan met agressie en het 

verlenen van hulp bij ongelukken. Als dat nodig is, krijgt de beheerder 

hiervoor scholing; 

k. de exploitant vooraf nagaat of een sekswerker zelfredzaam genoeg is om 

het werk te doen. De exploitant moet in zijn bedrijfsplan schrijven aan welke 

eisen een sekswerker moet voldoen; 

l. de exploitant voor elke sekswerker kan laten zien onder welke voorwaarden 

de sekswerker werkt of een ruimte huurt; 

m. de exploitant of beheerder regelmatig controleert of sekswerkers niet 

door anderen tot sekswerk gedwongen worden. Hij moet informatie van 

hulpverleningsorganisaties beschikbaar hebben; 

n. de exploitant informatie heeft voor sekswerkers over mogelijke hulp als zij 

willen stoppen met het werk; 

o. overlast voor de omgeving van het seksbedrijf beperkt blijft. 

3 Het bedrijfsplan moet worden meegestuurd bij de aanvraag voor de 

toestemming voor het seksbedrijf. 



 

4 Wil de exploitant het bedrijfsplan veranderen? Dan moet hij dat direct aan de 

gemeente melden. De gemeente moet de verandering goedkeuren. Dit kan 

alleen als het plan nog steeds voldoet aan de eisen uit de eerste en tweede 

alinea. 

5 De rechten van sekswerkers uit de tweede alinea moeten op papier worden 

gezet. Elke sekswerker die in het seksbedrijf werkt, moet deze rechten krijgen 

in een taal die hij of zij begrijpt. 

6 In het seksbedrijf moet in minimaal twee talen duidelijk zichtbaar zijn dat 

sekswerkers: 

▪ klanten en diensten mogen weigeren; 

▪ niet verplicht zijn alcohol of drugs te gebruiken. 

 

3:16 Waar moet de exploitant of beheerder nog meer voor zorgen? 

1 De exploitant of beheerder moet aanwezig zijn tijdens de uren dat het 

seksbedrijf open is. 

2 De exploitant van het seksbedrijf moet ervoor zorgen dat: 

a. sekswerkers zelf kunnen bepalen wanneer ze werken; 

b. er een goede bedrijfsadministratie wordt bijgehouden met daarin in ieder 

geval: 

1) de gegevens van de sekswerkers die er werken; 

2) de verhuuradministratie; 

3) voor alle sekswerkers: de informatie waarop het oordeel over hun 

zelfredzaamheid is gebaseerd (zie artikel 3:15, tweede alinea, punt k); 

4) de werkroosters van de beheerders; 

c. de bedrijfsadministratie zo lang wordt bewaard als de wet voorschrijft en 

altijd beschikbaar is voor controle; 

d. medewerkers van de GGD en andere door de gemeente aangewezen 

instanties binnenkomen als zij voorlichting willen geven of 

voorlichtingsmateriaal willen verspreiden; 

e. signalen van mensenhandel of andere vormen van dwang en uitbuiting 

direct bij de politie worden gemeld; 

f. direct aan de gemeente wordt gemeld als de vergunning een maand of 

langer niet wordt gebruikt, met uitleg waarom en hoe lang dit waarschijnlijk 

duurt; 

g. alles wordt gedaan wat nodig is voor een goede gang van zaken in het 

seksbedrijf; 



 

h. er geen strafbare feiten worden gepleegd in of vanuit het seksbedrijf. 

 

Paragraaf 5. Het seksbedrijf stopt of krijgt een nieuwe 

beheerder 

3:17 Als een seksbedrijf stopt 

1 De toestemming voor een seksbedrijf geldt niet meer zodra de exploitant die 

op de vergunning staat het seksbedrijf niet meer runt.  

2 Stopt de exploitant met het seksbedrijf? Dan moet hij dit binnen een week 

schriftelijk aan de gemeente laten weten.  

 

3:18 Als er een nieuwe beheerder van het seksbedrijf komt 

1 Stopt de beheerder met zijn werk? Dan moet de exploitant dit binnen een 

week schriftelijk aan de gemeente laten weten.  

2 Er kan in het seksbedrijf een nieuwe beheerder de feitelijke leiding gaan 

uitvoeren. Voorwaarde is dat de persoonsgegevens van de nieuwe beheerder 

in de vergunning komen te staan en de oude beheerder uit de vergunning 

wordt verwijderd. Dit moet de exploitant bij de gemeente aanvragen. De 

gemeente wijst de aanvraag af als de nieuwe beheerder niet voldoet aan de 

eisen van artikel 3:5 van deze regeling.  

3 Vanaf het moment dat de exploitant de aanvraag voor een nieuwe beheerder 

heeft ingediend, mag deze nieuwe beheerder al aan het werk. Dat mag totdat 

de gemeente op de aanvraag heeft beslist. 

 

Hoofdstuk 4. Bescherming van het milieu, de mooie 

natuur en zorg voor het uiterlijk aanzien van de 

gemeente 

Paragraaf 1. Voorkomen of beperken van geluidoverlast en 

overlast door licht 

4:1 Wat betekenen de begrippen in deze paragraaf? 

In deze paragraaf bedoelen we met: 



 

a. Collectieve festiviteit: een feest of evenement dat niet bij één of een paar cafés, 

restaurants of andere bedrijven hoort. 

b. Incidentele festiviteit: een feest of activiteit die wél bij één of een paar cafés, 

restaurants of andere bedrijven hoort. 

 

4:2, 4:3 en 4:4 

Deze artikelen gelden niet meer. 

 

4:5 Wanneer kan de burgemeester een festiviteit verbieden of beperken? 

Vindt de burgemeester dat een incidentele of collectieve festiviteit te veel 

problemen veroorzaakt voor omwonenden, het woongenot of de openbare 

orde? Dan kan hij het feest of evenement verbieden. Hij kan ook een andere 

maximale geluidssterkte of eindtijd opleggen dan normaal is toegestaan. 

 

4:6 – 

Dit artikel bestaat niet meer. 

 

4:7  Straatvegen 

Je mag niet met een voertuig parkeren of een voorwerp op de weg neerzetten als 

is aangegeven dat de gemeentelijke reinigingsdienst daar in een bepaalde tijd 

werkzaamheden gaat uitvoeren. 

 

4:8  Verbod om in het openbaar te plassen of te poepen  

Binnen de bebouwde kom mag je niet in het openbaar plassen of poepen. Dat 

mag alleen op plekken die daarvoor bedoeld zijn, zoals openbare toiletten. 

 

4:9  -  

Dit artikel bestaat niet meer.  

 

4:9a Verbod op het oplaten van ballonnen 

Je mag geen ballonnen oplaten. Dat is verboden. 

 



 

4:10, 4:11 en 4:12 

Deze artikelen bestaan nog niet. 

 

4:13 tot en met 4:19 

Deze artikelen bestaan niet meer. 

 

Hoofdstuk 5 

Regels voor andere onderwerpen die belangrijk zijn voor 

de gemeente  

Paragraaf 1. Overlastsituaties door parkeren 

5:1 – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

5:2 tot en met 5:10 

Deze artikelen bestaan niet meer. 

 

5:11 Beschadiging van groenvoorzieningen door voertuigen 

1 Je mag niet met een fiets, brommer, motor, auto, aanhangwagen of ander 

voertuig door een park, plantsoen, gemeentelijke beplanting of groenstrook 

rijden. Je mag er ook niet in stilstaan of parkeren.  

2 Dit verbod geldt niet voor: 

a. de openbare weg; 

b. voertuigen voor werkzaamheden in opdracht van de overheid; 

c. voertuigen die een standplaats innemen op daarvoor bestemde terreinen. 

3 In bepaalde gevallen kan het college van burgemeester en wethouders 

toestemming geven voor een uitzondering op dit verbod. De toestemming 

noemen we een ontheffing. 

 

5:12 en 5:12a 

Dit artikel bestaat niet meer. 

 



 

5:12b Verbod op openbare verkoop van fietsen 

1 Je mag geen fietsen of fietsonderdelen op straat of te koop aanbieden, 

verkopen of kopen. 

2 Dit verbod geldt niet voor fietsenmakers en fietsenhandelaren. 

 

Paragraaf 2. Geld of spullen inzamelen (collecteren) 

5:13 Alleen met toestemming mag je geld en spullen inzamelen 

1 Wil je in het openbaar geld of spullen ophalen voor een goed doel? Of doe je 

alsof een deel van de inzameling voor een goed doel is? Dan heb je daar 

toestemming voor nodig van het college van burgemeester en wethouders. De 

toestemming krijg je in een juridisch document dat we vergunning noemen. 

Die vergunning heb je ook nodig als je: 

▪ een intekenlijst aanbiedt voor een openbare inzameling; 

▪ leden of donateurs werft voor een goed doel. 

2 Bied je spullen of diensten aan in ruil voor geld, en is de opbrengst voor een 

goed doel? Of doe je alsof een deel van de opbrengst voor een goed doel is? 

Dan heb je ook toestemming nodig van het college van burgemeester en 

wethouders, want de eerste alinea van dit artikel geldt dan ook. 

3 Is je actie niet openbaar, maar houd je een inzameling bij een kleine groep 

mensen die je kent? Dan hoef je geen toestemming te vragen.  

 

Paragraaf 3. Straathandel 

5:14 Wat is straathandel? 

1 In deze paragraaf gebruiken we het woord ‘straathandel’. Een ander woord 

voor straathandel is ‘venten’. In dit artikel leggen we uit wat we in deze 

regeling bedoelen met het woord straathandel. 

2 Straathandel of venten betekent dat je diensten aanbiedt of spullen verkoopt 

of aflevert: 

▪ aan huis; 

▪ huis aan huis; 

▪ op straat of een andere plaats in de open lucht. 

3 De volgende activiteiten zijn geen straathandel: 

▪ spullen thuis bezorgen die iemand in een winkel heeft gekocht; 



 

▪ diensten aanbieden of spullen verkopen of afleveren op (jaar)markten33; 

▪ diensten aanbieden of spullen verkopen of afleveren op een standplaats. 

(Een standplaats is een vaste plek in het openbaar zoals een kraam, wagen 

of tafel). 

 

5:15 Verbod op venten 

1 Het college van burgemeester en wethouders kan openbare plaatsen 

aanwijzen waar je niet mag venten. Ook kan het college bepalen dat je op 

sommige dagen of tijden niet mag venten. Het verbod is bedoeld om de 

openbare orde te beschermen. 

2 Het college van burgemeester en wethouders kan toestemming geven voor 

een uitzondering op het verbod. Die toestemming noemen we een ontheffing. 

3 Vraag je een ontheffing aan? Dan moet de gemeente daar op tijd op beslissen. 

Doet de gemeente dat niet, dan krijg je niet automatisch de ontheffing. Je 

moet wachten tot de gemeente een besluit heeft genomen over je aanvraag. 

4 Het verbod geldt niet voor: 

a. situaties die vallen onder artikel 5 van de Wegenverkeerswet 1994; 

b. het venten met drukwerk zoals kranten of tijdschriften die een mening of 

gevoel uitdrukken. Let op: er kan wel een verbod zijn volgens de volgende 

alinea. 

5 Het college van burgemeester en wethouders kan openbare plaatsen 

aanwijzen waar je geen drukwerk zoals kranten of tijdschriften mag venten. 

Ook kan het college bepalen dat dit op sommige dagen of tijden niet mag. Dat 

kan dus anders zijn dan het verbod in alinea 1. De gemeente kan dit doen om 

de openbare orde te beschermen. 

 

5:16  

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

Paragraaf 4. Standplaatsen 

 

 
33 We bedoelen hier de (jaar)markten uit artikel 160, eerste lid aanhef en onder g, 

van de Gemeentewet of artikel 5:22 van deze regeling. 



 

5:17 tot en met 5:20 

Deze artikelen bestaan niet meer. 

 

5:21 – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

Paragraaf 5. Snuffelmarkten en reclame 

5:22 Definitie 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

5:23 Organiseren van een snuffelmarkt 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 

5:23a Reclame maken 

1 Wil je op straat of op het water reclame of propaganda maken34, bijvoorbeeld 

met borden, spandoeken, geluidsapparatuur, voertuigen en vaartuigen35? Dan 

mag dat alleen als je daar toestemming voor hebt van het college van 

burgemeester en wethouders. De toestemming krijg je in een juridisch 

document dat we vergunning noemen.  

2 In de volgende gevallen heb je geen toestemming nodig: 

a. Als je drukwerk of afbeeldingen verspreidt waarin gedachten of gevoelens 

worden geuit. Bijvoorbeeld folders over een politieke partij. Maar je mag 

hierbij geen geluidsapparatuur gebruiken. 

b. Als je reclame maakt met voertuigen of vaartuigen die niet speciaal voor 

reclame zijn gemaakt of worden gebruikt. 

 

Paragraaf 6. Openbaar water 

 

 
34 Reclame is informatie die je verspreidt om iets te verkopen. Propaganda is 

informatie die je verspreidt om mensen te overtuigen van jouw ideeën. 
35 Vaartuigen zijn alle middelen waarmee gevaren kan worden. 



 

5:24 – 

Dit artikel bestaat niet meer. 

 

5:25 Verboden op het water 

1 Je mag geen houtvlotten door openbaar water36 laten bewegen die: 

▪ langer zijn dan 70 meter; of 

▪ breder zijn dan 3,5 meter. 

2 Je mag niet sneller varen dan 6 kilometer per uur. Maar als de 

Vaarwegenverordening van de provincie een andere snelheid bepaalt, dan 

geldt die snelheid. 

3 Binnen de singels mag je niet: 

▪ zeilen; of 

▪ de zeilen omhoog hebben. Alleen als je boot stilligt voor het drogen van de 

zeilen, mag je de zeilen omhoog hebben. 

4 Als je een boot bestuurt, mag je niet met de stokankers buiten je boot in 

openbaar water liggen. 

5 Je mag in openbaar water de volgende dingen alleen doen met toestemming 

van het college van burgemeester en wethouders: 

a. een veerdienst gebruiken om personen over te zetten; 

b. een rondvaartboot of ander passagiersschip gebruiken; 

c. een boot verhuren; 

d. baggeren. 

De toestemming krijg je in een juridisch document dat we vergunning 

noemen. 

6  

a. Je mag geen reparaties of sloopwerkzaamheden (laten) doen aan een boot 

in openbaar water. 

 

 

36 Openbaar water is bijvoorbeeld een sloot, een gracht, een singel, een kanaal, 

een vijver of een haven. Het is water waar iedereen bij kan. Bij openbaar water 

gelden regels voor iedereen. Water van een camping of van iemands tuin is geen 

openbaar water. 



 

b. Alleen kleine reparaties en noodzakelijk onderhoud aan je eigen boot 

mogen wel. 

 

5:26 Regels voor openbare ijsbanen 

1 De burgemeester kan een stuk openbaar water aanwijzen als openbare 

ijsbaan. In zo'n ijsbaan mag je het ijs niet stuk maken. 

2 Zonder toestemming van de burgemeester mag je niet met de volgende 

dingen op het ijs komen van openbaar water: 

a. voertuigen die worden voortbewogen door dieren of mensen, behalve een 

slee; 

b. tractors, auto’s, motors, fietsen of andere motorrijtuigen of rijwielen; 

c. ijsboten. 

3 Je mag geen voorwerpen of stoffen op het ijs gooien of leggen van een 

openbare ijsbaan. 

4 De burgemeester opent de ijsbaan als hij het ijs veilig genoeg vindt. De 

gemeente zet dan een bord neer met de openingstijden. 

5 Tijdens de openingstijden van de ijsbaan houdt de gemeente toezicht. De 

burgemeester wijst mensen aan die dat toezicht doen. 

 

5:27 Zwemmen in openbaar water 

1 Je mag niet zwemmen of baden in openbaar water. 

2 Het college van burgemeester en wethouders kan bepaalde stukken openbaar 

water aanwijzen waar je wel mag zwemmen of baden. 

 

5:28 Beschadiging van waterstaatswerken (zoals rivier, dijk, oever, 

waterplas) 

1 Je mag waterstaatswerken die bij de gemeente horen niet beschadigen. Je mag 

ook geen dingen veranderen aan deze werken. Met waterstaatswerken 

bedoelen we openbare wateren, havens, dijken, wallen, kades, trekpaden, 

beschoeiingen, oeverbegroeiingen, bruggen, zetten, duikers, pompen, 

waterleidingen, gordingen, aanlegpalen, stootpalen, bakens of sluizen. 

2 Dit verbod geldt niet voor situaties die worden geregeld in: 

▪ het Wetboek van Strafrecht,  

▪ het Binnenvaartpolitiereglement, 



 

▪ de Zuid-Hollandse Omgevingsverordening. 

 

5:29 Reddingsmiddelen 

Bij openbaar water staan of hangen soms reddingsmiddelen, zoals een 

reddingsboei. Deze reddingsmiddelen zijn om mensen te redden die in het water 

liggen. Je mag ze nergens anders voor gebruiken. En natuurlijk mag je de 

reddingsmiddelen ook niet meenemen of stuk maken. 

 

5:30 Veiligheid op het water 

1 Als je zwemt of baadt in openbaar water, mag je de scheepvaart niet in gevaar 

brengen of hinderen. 

2 Dit verbod geldt niet voor situaties die worden geregeld in:  

▪ het Binnenvaartpolitiereglement, 

▪ de Zuid-Hollandse Omgevingsverordening. 

▪ de Omgevingswet. 

 

5:31 Overlast rond boten 

1 Je mag alleen met een goede reden: 

▪ aan een boot in openbaar water hangen; 

▪ op een boot in openbaar water klimmen; 

▪ in of op een boot in openbaar water liggen of zitten. 

In alle andere gevallen is dit verboden. 

2 Je mag een boot in openbaar water niet losmaken. Dit mag alleen als je 

toestemming hebt of de eigenaar bent. 

 

Paragraaf 7. Crossterreinen en paardrijden en ander verkeer 

in natuurgebieden 

5:31a – 

Dit artikel bestaat nog niet. 

 



 

5:32 – 

Dit artikel bestaat niet meer. 

 

5:33 – 

Dit artikel bestaat niet meer. 

 

Paragraaf 8. Verbod om buiten vuur te maken 

5:34 Verbod op het verbranden van afval en het maken van vuur 

1 Je mag geen afval verbranden in de openlucht buiten een inrichting als 

bedoeld in de Wet milieubeheer. Je mag ook niet om andere redenen vuur 

maken in de openlucht.  

2 Het verbod geldt niet voor: 

a. kaarsen, fakkels en dergelijke; 

b. sfeervuren zoals vuurkorven en tuinhaarden, als je daarin geen afval 

verbrandt; 

c. vuur om op te koken, bakken en braden (barbecueën). 

Voorwaarde is wel dat je geen gevaar, hinder of overlast veroorzaakt. 

3 Het college van burgemeester en wethouders kan toestemming geven voor 

een uitzondering op het verbod. De toestemming noemen we een ontheffing. 

4 Het verbod geldt niet voor situaties die worden geregeld in: 

▪ artikel 429, aanhef en onderdeel 1 of 3 van het Wetboek van Strafrecht; 

▪ de Omgevingsverordening van de provincie Zuid-Holland. 

 

Paragraaf 9. As van een overleden persoon verstrooien 

5:35 Wat is asverstrooiing? 

Asverstrooiing is het uitstrooien van de as van een overleden persoon na 

crematie. De Wet op de lijkbezorging bevat regels over crematie en 

asverstrooiing. Volgens deze wet mag je as uitstrooien: 

▪ op open zee; 

▪ op een strooiveld van een begraafplaats; 

▪ op een ander terrein dat speciaal bedoeld is voor asverstrooiing. 



 

Strooi je de as ergens anders uit? Dan heet dat 'incidentele asverstrooiing'. In 

artikelen 5:36 en 5:37 lees je wanneer incidentele asverstrooiing niet is 

toegestaan. 

 

5:36 Verboden plaatsen voor asverstrooiing 

1 Je mag geen as van een overleden persoon uitstrooien: 

a. op de rijbaan, de stoep of andere verharde delen van de weg; 

b. op een begraafplaats of bij een crematorium. 

2 Het college van burgemeester en wethouders kan ook andere plekken 

aanwijzen waar je tijdelijk geen as mag verstrooien. 

3 In bijzondere situaties kan het college van burgemeester en wethouders 

toestemming geven om toch as te verstrooien op de verharde weg (de rijbaan 

of de stoep). De toestemming noemen we een ontheffing. Nabestaanden 

moeten een verzoek voor ontheffing indienen bij het college.  

4 Als het college van burgemeester en wethouders niet op tijd beslist op de 

aanvraag van nabestaanden, krijgen zij automatisch toestemming voor het 

uitstrooien van de as. 

 

5:37 Geen asverstrooiing bij hinder of overlast 

Je mag de as van een overleden persoon niet uitstrooien als dat andere mensen 

ongemak of overlast geeft. 

 

Paragraaf 10. Detectorverbod en magneetvissen 

5:38 Detectorverbod 

1 Het college van burgemeester en wethouders kan gebieden aanwijzen waar je 

niet mag zijn met een metaaldetector. 

2 Het college kan een uitzondering maken op een verbod uit de eerste alinea. 

Bijvoorbeeld als je met een metaaldetector aan het werk bent voor een 

archeologisch onderzoek. Je hebt dan wel toestemming van het college van 

burgemeester en wethouders nodig. De toestemming noemen we een 

ontheffing. 



 

3 Het verbod geldt niet voor mensen die volgens de Omgevingswet 

toestemming hebben om opgravingen te doen. 

 

5:38a Verbod op magneetvissen 

1 Het is verboden om met een magneet metalen voorwerpen op te vissen uit 

het water (magneetvissen).  

2 Het verbod op magneetvissen geldt niet als je in opdracht van de overheid aan 

het werk bent. 

3 Het college van burgemeester en wethouders kan toestemming geven voor 

een uitzondering op het verbod op magneetvissen. De toestemming noemen 

we een ontheffing. 

 

Paragraaf 11. Leidse historische artikelen 

5:39 Vervoer van stieren 

Je mag stieren alleen over de weg leiden als: 

▪ hun kop met een kort touw aan de knie vastgebonden is (‘kniebanden’); en 

▪ ze een neusring dragen. 

 

5:40 Beweiding van dieren 

Je mag koeien, kalveren, schapen, geiten, varkens en paarden alleen onder 

toezicht laten grazen in parken en plantsoenen, op straten en op 

begraafplaatsen. 

 

Hoofdstuk 6. 

Controle van de regels en straffen voor als je je niet aan de regels houdt 

6:1 Welke straf krijg je als je regels uit deze regeling overtreedt? 

1 Houd je je niet aan de regels uit deze regeling? Dan kun je een geldboete van 



 

maximaal € 5.150,0037 krijgen of een gevangenisstraf38 van maximaal 3 

maanden. Dit geldt voor alle regels, behalve die genoemd in lid 2. 

2 Als je een van de volgende regels overtreedt, kun je een geldboete van 

maximaal € 515,0039 krijgen: 

▪ artikel 2:9; 

▪ artikel 4:8. 

 

6:2 Wie controleert deze regeling? 

1 De ambtenaren genoemd in artikel 141 en 142 van het Wetboek van 

Strafvordering controleren of je je aan deze regeling houdt. 

2 Het college van burgemeester en wethouders of de burgemeester kunnen ook 

andere personen aanwijzen om te bewaken of je je aan deze regeling houdt. 

 

6:3 Mogen controleurs een woning binnengaan? 

De personen (toezichthouders) genoemd in het vorige artikel mogen voor hun 

werk een woning binnengaan, ook zonder toestemming van de bewoner. Dit 

geldt alleen als de controle of opsporing te maken heeft met: 

▪ de handhaving van de openbare orde; 

▪ de handhaving van de openbare veiligheid; 

▪ de bescherming van het leven of de gezondheid van personen.  

 

 

 
37 Dit is de geldboete van de tweede categorie zoals bedoeld in artikel 23 van het 

Wetboek van Strafrecht. De overheid verhoogt de maximumboetes regelmatig. 

Geldt volgens het Wetboek van Strafrecht een hogere boete dan in deze regeling 

staat? Dan geldt het hogere boetebedrag van het Wetboek van Strafrecht.  
38 In deze regeling bedoelen we met gevangenisstraf het juridische begrip 

‘hechtenis’. Hechtenis is – net als gevangenisstraf – een zogenoemde hoofdstraf 

uit het Wetboek van Strafrecht. En hechtenis is net als gevangenisstraf een 

vrijheidsstraf; een straf waarbij je gevangen wordt gehouden in een gevangenis 

of huis van bewaring. Omdat iedereen het woord gevangenisstraf kent, 

gebruiken we dat woord in deze regeling. Maar juridisch zijn hechtenis en 

gevangenisstraf dus niet helemaal hetzelfde.  
39 Het gaat hier over de geldboete van de eerste categorie zoals bedoeld in 

artikel 23 van het Wetboek van Strafrecht. Zie voor een verdere toelichting de 

vorige aantekening over de geldboete van de tweede categorie.  



 

6:4 Oude APV geldt niet meer 

De gemeenteraad neemt de vorige regeling – de Algemene plaatselijke 

verordening 2015 – terug. De oude regeling geldt niet meer met ingang van  

1 januari 2020. 

 

6:5 Wat gebeurt er met oude besluiten? 

Heeft de gemeente in het verleden besluiten genomen volgens de Algemene 

plaatselijke verordening 2015, zoals het geven van toestemmingen 

(vergunningen en ontheffingen)? En golden die besluiten nog bij de start van 

deze nieuwe regeling? Dan blijven die oude besluiten geldig; we gaan ervan uit 

dat die besluiten volgens deze regeling zijn genomen.  

 

6:6 De datum waarop deze regeling gaat gelden 

Deze regeling geldt vanaf 1 januari 2020. 

 

6:7  De naam van deze regeling 

De officiële naam van deze regeling40 is: Algemene plaatselijke verordening 

gemeente Leiden 2020. 

 

Ondertekening van de APV 

Wie stelt de APV vast? 

De officiële APV is door de gemeenteraad van Leiden vastgesteld. De officiële 

APV is ondertekend door de voorzitter en griffier van de gemeenteraad. 

 

 

 
40 Juridisch heet de naam van een regeling: citeertitel. 


